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PROVOZ ÚŘADU O VÁNOČNÍCH SVÁTCÍCH

Městský úřad Vítkov bude v době vánočních svátků otevřen 
takto:

23. prosince 8:00 - 11:30 12:00 - 15:00
27. prosince zavřeno
30. prosince 8:00 - 11:30 12:00 - 17:00
31. prosince 8:00 - 11:30
 

PŮJČOVNÍ DOBA MĚSTSKÉ KNIHOVNY 
V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ
23. prosince (pondělí) zavřeno
27. prosince (pátek) zavřeno
30. prosince (pondělí) 12:00 – 17:00 hodin
31. prosince (úterý) zavřeno

OSADNÍ VÝBORY

K  městu Vítkov jsou přidruženy místní části  – Klokočov, 
Prostřední Dvůr, Podhradí, Jelenice, Lhotka, Zálužné a  Nové 
Těchanovice, které nejsou samostatnými obcemi, a  proto 
v nich zastupitelstvo v roce 2014 zřídilo osadní výbory.
Pro město je osadní výbor partnerem, se kterým projednává 
zájmy a potřeby místní části, hlavně z důvodu znalosti místních 
poměrů. Ostatně i  zákon o  obcích na ně pamatuje a  např. 
předseda má právo vystupovat na zastupitelstvu a musí mu být 
uděleno slovo.
Osadní výbor dostává informace o  připravovaných záměrech 
v místních částech (např. o prodejích pozemků) a může se k nim 
vyjadřovat.
Do osadního výboru jsou členové určováni zastupitelstvem 
a  jsou jím také odměňováni. Počty členů byly stanoveny 
zastupitelstvem dle návrhu místních částí v  počtech tři, pět 
a sedm členů.
Ten kromě jiného zajišťuje schůze osadního výboru, zveřejňování 

aktivit, vyúčtování dokladů, žádosti do zastupitelstva a  také 
zpracovává souhrnnou zprávu o každoročních činnostech.
Pro podporu společenského života v  místních částech mají 
osadní výbory k dispozici finanční prostředky na své aktivity. Ty 
jsou určeny ve výši 15 tis. Kč + 100 Kč na občana.
Pravidelně jsou z  této podpory organizovány nejrůznější akce, 
např. kácení máje, halloween, Mikuláš, koledování, pivní 
slavnosti a další.
Pro věci trvalejšího charakteru může osadní výbor navrhnout 
zastupitelstvu např. zřízení dětského hřiště, opravu chodníku, 
nákup vybavení do společenské místnosti apod. Pro tyto účely 
jsou pro místní část vyhrazeny finance dle modelu 30 tis. Kč + 700 
Kč na občana.
Tyto finance se dají i  „naspořit“ v  rámci volebního období 
a investovat také do větších akcí.

Martin Šrubař

DAŇ Z PŘÍJMU FYZICKÝCH OSOB
Vážení občané, sdělujeme, že v úterý 21. ledna 2025 od 09:00 
do 15:30 hodin budou přítomni pracovníci Finančního úřadu, 
územního pracoviště Opava, z oddělení daní z příjmu fyzických 
osob v budově městského úřadu, náměstí Jana Zajíce 7, Vítkov.
Pracovníci budou k  dispozici v  zasedací místnosti rady 
v přízemí, číslo dveří 113.
Pro informace, zpracování a podání daňového přiznání k dani 
z  příjmu fyzických osob mohou občané využít služeb online 
finančního úřadu na portále moje daně.
https://financnisprava.gov.cz/cs/dane/dane-elektronicky/
danovy-portal

P O Z V Á N K A  N A  P O Z V Á N K A  N A  Z A S T U P I T E L S T V OZ A S T U P I T E L S T V O
17. zasedání zastupitelstva se uskuteční

18. prosince 2024 od 15:30 hodin
v reprezentačním sále městského úřadu ve Vítkově. 

Program zasedání naleznete na úřední desce města, na 
webových stránkách města a v Mobilním Rozhlasu 7 dnů 

před konáním zasedání. Jednání zastupitelstva lze sledovat 
také online na https://1url.cz/@zmvitkov.

https://financnisprava.gov.cz/cs/dane/dane-elektronicky/danovy-portal
https://financnisprava.gov.cz/cs/dane/dane-elektronicky/danovy-portal
https://1url.cz/@zmvitkov


MĚSTSKÁ POLICIE V ŘÍJNU 2024

Dne 4.  října kolem páté hodiny odpolední poskytla MP Vítkov 
součinnost Policii ČR při odchycení a  kontrole zraněného psa, 
který byl sražen neznámým vozidlem na silnici u  Větřkovic. 
Strážníci po jeho odchycení provedli kontrolu, zda je vybaven 
povinným elektronickým čipem, což se však nepotvrdilo. Jelikož 
pes nebyl vybaven ani evidenční známkou, nepodařilo se 
dohledat jeho majitele.
Krátce po půl páté odpoledne 6.  října zjistili strážníci během 
kontrolní činnosti v Zálužné odložení velkoobjemového odpadu 
mimo vyhrazená místa. Kontrolou kamerových záznamů bylo 
zjištěno, že velkou skleněnou výplň odložili v  místě dva muži, 
kteří na místo přijeli dodávkovým vozidlem jisté firmy ze 
Vsetína. MP Vítkov zjištěné skutečnosti zaevidovala a postoupila 
správnímu orgánu pro podezření z  přestupku fyzické osoby, 
spáchaného odkládáním odpadu mimo vyhrazená místa 
a  podezření z  přestupku právnické nebo podnikající fyzické 
osoby, spáchaného nepředáním odpadu v  souladu s  hierarchií 
odpadového hospodářství a  způsobem stanoveným v  zákoně 
o  odpadech. V  případě usvědčení a  uznání viny hrozí v  tomto 
případě pokuta až do výše 50 000 Kč v případě fyzické osoby a do 
výše 10 000 000 Kč v případě právnické osoby.
Po jedné hodině odpoledne 10.  října byla hlídka přivolána do 
místní části Klokočov, kde se na silnici povaloval muž pod vlivem 
alkoholu nebo jiné návykové látky. Strážníci pomohli muži vstát 
a naložili jej do služebního vozidla, kde bylo muži, ve kterém byl 
zjištěn 60letý občan z obce Vrchy, naměřeno více než 2,5 promile 
alkoholu v dechu. Vzhledem ke skutečnosti, že muž byl poraněn 
na hlavě, byl předán osádce RZS k provedení dalších úkonů.

Podezřením z přestupku proti majetku se bude zabývat správní 
orgán, kam byl postoupen spis ze dne 21. října. Strážníci byli po 
sedmé hodině večerní přivoláni do jedné z  prodejen v  Opavské 
ulici, kde byl zadržen pachatel krádeže. Přivolaná hlídka v muži 
zjistila 42letého občana Vítkova, který se pokusil láhev destilátu 
v  ceně 130 Kč pronést pod bundou a  bez placení přes pokladní 
zónu. I přes skutečnost, že kolek na zcizené láhvi nebyl porušen 
a zboží se mohlo vrátit zpět do prodeje, hrozí pachateli přestupku 
pokuta až do výše 50 000 Kč, případně do výše 70 000 Kč, pokud 
se stejného přestupku dopustil opakovaně.
Dne 24. října v půl šesté odpoledne přijala MP Vítkov oznámení 
o  krádeži batohu s  peněženkou a  platební kartou v  jedné 
z  provozoven v  Opavské ulici neznámým mužem. Strážníci se 
ihned dostavili na místo, kde získali popis pachatele krádeže 
a  ukradeného batohu. Strážníci věc oznámili Policii ČR pro 
podezření ze spáchání přečinu neoprávněného opatření platební 
karty a  společně začali pátrat po starším muži, který odešel 
směrem k  Podhradí. Muže se bohužel nepodařilo dohledat, 
avšak pomocí kamerového systému se podařilo zmapovat pohyb 
muže, jehož totožnost není MP Vítkov známa. Muž přijel jako 
spolujezdec v  osobním vozidle ve směru od Oder a  byl vysazen 
v  Lidické ulici, odkud se následně pohyboval kolem náměstí 
a dále pak do provozovny, kde došlo ke krádeži. Veškeré zjištěné 
poznatky a  zálohované kamerové záznamy byly předány Policii 
ČR.

Roman Mišáček
VS MP Vítkov

Novela insolvenčního zákona, která vstoupila v  účinnost 
1.  října  2024, přinesla řadu významných změn, jež mají za cíl 
zefektivnit proces oddlužení, posílit dohled insolvenčních soudů 
a správců nad plněním povinností dlužníků a zároveň motivovat 
dlužníky k  aktivnímu přístupu při řešení jejich úpadkové 
situace. Novela zpřísňuje podmínky, ale dává šanci na rychlejší 
osvobození od dluhů. Dopady se projeví v řízeních po 30. 9. 2024.

Klíčové změny pro dlužníky:
1. Zkrácení oddlužení na 3 roky
2. Posuzování schopnosti splácet dle individuálních možností 

dlužníka
3. Prodloužení lhůty pro opětovné oddlužení na 12-20 let
4. Posílení dohledu soudu a správce nad dlužníkem
5. Nové povinnosti dlužníka (vysvětlení poklesu příjmů, 

přihlášení na ÚP)
6. Možnost prodloužení oddlužení o  18 měsíců při neplnění 

povinností
7. Vyšší srážky ze mzdy při více exekucích jako motivace 

k oddlužení

V  občanské poradně se lidé mohou dozvědět podrobnosti 
o  změnách, které přináší novela insolvenčního zákona a  získat 
rady, jak v  rámci nových pravidel co nejefektivněji řešit svou 
dluhovou situaci a úspěšně projít procesem oddlužení. Nebojte 
se řešit své potíže ihned a neváhejte se na nás obrátit, jsme tady 
pro vás, spolupráce probíhá zcela bezplatně po celou dobu řešení 
případu klienta.

Otevírací doba poradny ve Vítkově:
Komenského 169, 749 01 Vítkov

Pondělí 8:00-11:30 12:00-16:00
Úterý 8:00-11:30 12:00-14:00
Středa 8:00-11:30 12:00-16:00
Čtvrtek 8:00-11:30 12:00-14:00
Pátek pro objednané

Kontakt:

Vedoucí Občanské poradny
Ing. Michaela Dlabajová
Tel.: 604 645 378
e-mail:michaela.dlabajova@odry.charita.cz

Sociální pracovnice
Bc. Lenka Miková
Tel.: 731 228 547
e-mail: lenka.mikova2@ odry.charita.cz

OBČANSKÁ PORADNA - CZ.03. 02. 01/00/22_018/0000298

NOVELA INSOLVENČNÍHO ZÁKONA PLATÍ OD 1. 10. 2024

mailto:michaela.dlabajova%40odry.charita.cz?subject=
mailto:lenka.mikova2%40%20odry.charita.cz?subject=


ODDĚLENÍ VNĚJŠÍCH VZTAHŮ A PROPAGACE

17. LISTOPAD – MEMORIÁL JANA ZAJÍCE
Pozdravujte kluky, řeku a les

Po krátké pietní vzpomínce u  Janova hrobu jsme se společně 
vydali na vycházku údolím Moravice ke zřícenině hradu Vikštejna. 
I  přesto, že počasí bylo opravdu typicky listopadové, jsme si 
společné chvíle užili. Vůbec není divu, že tato krásná místa měl 
Jan tak rád.

PODZIMNÍ VÝZVA 10 000 KROKŮ SKONČILA
… ale my šlapeme dál. A právě to je cílem. Pravidelný pohyb, při 
kterém netřeba lámat světové rekordy v chůzi, ale pravidelně se 
hýbat a využívat k tomu tu nejpřirozenější techniku, a tou chůze 
bezesporu je.
Do podzimní výzvy se zapojilo šedesát tři aktivních chodců, 
z  nichž někteří vytvořili tři týmy  – dva vytvořili zpěváci 
Smíšeného pěveckého sboru Komenský a  jeden zaměstnanci 
města (městského úřadu). Společně jsme za říjen našlapali 
neuvěřitelných 15.646 km a  získali v  průměru 234,5 bodu. To 
Vítkov pevně usadilo na 4. příčku v celorepublikovém pořadí měst 
do 10.000 obyvatel. Celkově jsm v  rámci všech 299 zapojených 
měst skončili na 28. místě.

Účastníci výzvy mohou sledovat ostatní, jak jim to šlape, ale 
cílem výzvy není „vystoupit na bednu“. Pomyslné medaile si 
každoročně předáváme při společném jarním a  podzimním 
setkání.
Výsledky na prvních třech místech podle počtu nachozených 
kilometrů:
Milan Vašátko – 621 km

Karolína Daníčková – 545 km
Terezie Daníčková – 545 km
Všichni však víme, že pro někoho je metou ujít tři, pět, deset… 
kilometrů a pro jiného zajít si každé ráno do obchodu nakoupit. 
Každý je vítězem!
Neváhejte a v dubnu se k nám připojte v rámci jarní výzvy. Těšíme 
se na vás!

PŘEDVÁNOČNÍ NABÍDKA INFORMAČNÍHO CENTRA
Období prodeje map a  turistických průvodců pro letošní rok 
v  našem informačním centru pomalu končí, ale připravili jsme 
pro vás adventní nabídku. Nově máme v  nabídce vítkovské 
vánoční mléčné čokolády, dárkové balíčky s  medem a  dalšími 
včelími produkty, pro malé slečny může být hezkým dárečkem 
pomáda na rty.

Doprodáváme za velmi výhodnou cenu lokální bylinkové čaje, 
kterým pomalu končí doba použitelnosti.
Hezkým dárkem, a to nejen vánočním, mohou být vstupenky na 
kulturní a společenské akce nebo do kina.
Vybírat a  nakupovat vánoční dárečky můžete u  nás až do 
23. prosince do 15 hodin.

UZÁVĚRKA VÍTKOVSKÉHO ZPRAVODAJE NA LEDEN 
2025
Upozorňujeme přispivatele do Vítkovského zpravodaje, že 
uzávěrka lednového čísla je zdůvodu vánočních svátků již v pátek 
13. prosince v 9:00 hodin. Děkujeme všem za včasné dodání 
příspěvků a rovněž přejeme krásné vánoční svátky. 



MĚSTSKÁ KNIHOVNA VÍTKOV

DIGITÁLNÍ ODYSEA - PODZIM 2024

Kurz používání chytrých telefonů a  tabletů pro seniory, 
organizovaný v  rámci projektu Digitální odysea, je skvělým 
příkladem, jak přiblížit moderní technologie starší generaci, 
a  tak přispět k  jejich větší samostatnosti a  pohodlnějšímu 
každodennímu životu.

Po úspěšném jarním běhu se kurz uskutečnil ještě v  listopadu 
a  opět přinesl účastníkům klidné a  přátelské prostředí pro 
objevování funkcí chytrých zařízení.
Kurz se zaměřil na základy práce, což zahrnovalo seznámení 
s dotykovým displejem a navigaci v rozhraní telefonu. Účastníci 
se naučili používat různé zabudované funkce, například budík, 
kalendář, poznámky, galerii nebo čtečku QR kódů. Věnovali jsme 
se také práci s fotoaparátem, orientaci v galerii obrázků, úpravě 
fotografií a jejich sdílení.
V  dalších částech kurzu jsme se zaměřili na používání 
internetového prohlížeče a  bezpečný pohyb na internetu. 
Účastníci si rovněž vyzkoušeli stahování a používání užitečných 
aplikací, jako jsou Messenger, WhatsApp, IDOS, Stocard nebo 
překladač.
Účastníci si mohli vše ihned prakticky vyzkoušet na svých 
zařízeních a  případné dotazy konzultovali přímo s  lektorem. 
Tento přístup umožnil seniorům snadněji porozumět novým 
dovednostem a rychleji si je osvojit.
Pro seniory, kteří potřebují další pomoc s  telefonem nebo 
i  počítačem, zůstává nadále možnost využití individuálních 
konzultací po zbytek roku 2024. Přihlásit se můžete po telefonické 
nebo osobní domluvě v městské knihovně ve Vítkově.

Kurz Digitální odysea mi dal víc, než jsem očekávala. Zjistila 
jsem pro mě netušené možnosti při používání mobilu, např. 

jak upravit foto a  video, což jsem dříve zpracovávala pouze 
v  programu na PC, používání překladače, focení obrazovky 
atp. Dříve jsem po tom nepátrala, ale nyní to mohu využívat. 
Jsem ráda, že jsem se tohoto kurzu mohla účastnit a věřím, že 
se budu moci takto i nadále vzdělávat. Stále častěji slýcháme 
o umělé inteligenci a tak mě zajímá její obsah, využití v praxi, 
rizika atp. Děkuji organizátorům a  trpělivému lektorovi 
Radku Paršovi za získané dovednosti.

paní Vlasta

LISTOPADOVÉ AKCE V KNIHOVNĚ
Listopad byl v  naší knihovně plný zajímavých akcí 
a  nezapomenutelných okamžiků. Vedle dvou besed, které 
nadchly cestovatelské nadšence i milovníky literatury, proběhla 
také kouzelná pouť za poustevníčkem, jež propojila generace. 

Cestovatelská inspirace s Deny a Carol
První beseda proběhla 4.  listopadu, kdy k  nám zavítaly Deny 
a Carol – dvě mladé dívky, které procestovaly už pěkný kus světa. 
Byla to jejich první návštěva naší knihovny a musíme říci, že na nás 
udělaly velký dojem. Jejich poutavé vyprávění o dobrodružstvích, 
která zažily na cestách, podtržené nádhernými fotografiemi, 
doslova vtáhlo všechny přítomné do světa vzdálených 
a neobyčejných míst. Dívky navíc přinesly spoustu inspirace pro 
ty, kteří o cestování teprve sní, i praktických rad pro ty, kteří se už 
chystají vyrazit. Atmosféra byla úžasná a my doufáme, že jsme je 
u nás neviděli naposledy.

Historie literární osobnosti
Druhá beseda se konala 19.  listopadu a  byla věnována českým 
literárním osobnostem. Beseda byla inspirována knihou 
Andělem nikdo z  nás není, která se stala ústředním tématem 
večera. Autorka Martina Bittnerová nás provedla životními 
příběhy spisovatelů, jejichž díla ovlivnila českou kulturu a přitom 
jejich životní osudy byly často plné dramat a výzev.

Pouť za poustevníčkem
K  vrcholům listopadu patřil také lampionový průvod městem, 
který vyrazil od knihovny na kouzelnou pouť za poustevníčkem. 
Děti s  rozsvícenými lampiony prošly městem až do zahrady 
Domova Vítkov, kde je z  oken pozorovaly babičky a  dědečkové. 
Víly za doprovodu hudby tančily a  jejich vystoupení vykouzlilo 
úsměvy nejen dětem, ale i obyvatelům Domova. Na konci cesty 
se děti setkaly s  poustevníčkem a  donesly mu dary pro lesní 
zvířátka – kaštany, žaludy a další dobroty. Tato akce byla krásnou 
ukázkou mezigeneračního propojení, kde radost dětí a vděčnost 
seniorů vytvořily nezapomenutelnou atmosféru.
Děkujeme pracovníkům Domova Vítkov, že nám umožnili 
uspořádat pouť za poustevníčkem v  jejich zahradě a  poskytli 
nám skvělé zázemí a čaj, který v sychravém počasí přišel opravdu 
vhod.

ADVENT V KNIHOVNĚ
Adventní čas a  Štědrý večer patří jistě k  těm nejmilejším 
a  nejočekávanějším dnům celého roku. A  abychom si tento čas 
dokázali vychutnat ještě více, pomůže nám svými inspiracemi 
a znalostmi zvyků, tradic a obyčejů Petra Dokoupilová.
Ve čtvrtek 12.  12. bude v  knihovně mezi 16:00 a  18:00 hod. 
V  tomto čase budeme mít možnost dozvědět se, čím můžeme 
doplnit a  ozvláštnit sváteční dny u  sebe doma a  také si mnohé 
činnosti vyzkoušet.
Všechny vás srdečně zveme.



1 VOLNÝ BYT k PRONÁJMU 1+KK = 42 m2 
pro soběstačné SENIORY nad 60 let 

Byt je volný k nastěhování IHNED – ideálně od 01.11.2024
 

Výše regulovaného nájmu ze strany MMR = 3.905,-Kč / měsíčně,
plus služby (voda, elektřina, teplo, výtah, úklid, … atd.) = 3.775,-Kč / měsíčně.

V případě vašeho zájmu nám napište na e-mail: info@byty-pro-seniory.cz 
nebo nám zavolejte na telefonní číslo :  606 917 124.

BYTY pro SENIORY, s.r.o. , Berounská 379, 747 87 Budišov nad Bud.
Lenka Pírková a Jaroslav Pírek  - majitelé a jednatelé společnosti

Tel. :  606 917 124 , Web :   www.byty-pro-seniory.cz

E-mail :  info@byty-pro-seniory.cz 

12 bytů pro seniory 60 a více let Kuchyň + obývací část bytu Koupelna se sprchovým koutem Společenská místnost

http://www.vsenajednicku.cz


VÍTKOVSKÝ BETLÉM SLAVÍ TŘICÁTINY

Větrnému mlýnu se roztočily lopatky, labuť vyplula na svou 
nekonečnou pouť po zrcadlové tůni, ze zvoničky poblíž města 
zazněl hlas zvonu a  anděl ochranitelsky rozepjal křídla nad 
jesličkami s  Ježíškem… A  vy s  úžasem, a  tak trochu rozněžnění 
stojíte před betlémem s  bezpočtem světýlek a  pohybujících se 
figurek. Od roku 1994 ho mohou o vánočních svátcích v kostele 
Nanebevzetí Panny Marie na vítkovském hřbitově spatřit jak 
věřící při mších, tak návštěvníci, kteří sem přicházejí v  předem 
stanovených termínech. Vítkovský betlém letos slaví třicátiny. 
A k narozeninám dostane další pohybující se postavičku.

NADŠENÍ PRO BETLÉMY
Autorem výjimečného díla, které stojí za to vidět, je Bohumír 
Kaštovský st., otec Marie Jančálkové, jež dnes o  betlém pečuje 
spolu se svým manželem Janem a  dalšími farníky. „Tatínek byl 
neskutečně zručný a  k  betlémům měl velice srdečný vztah,“ 
začíná Marie vyprávět o  tom, jak otec nejprve sestrojil betlém 
pro své děti. Konstrukci tenkrát připevnil na gauč… „Později 
nabídl knězi v  novojičínské farnosti, že by se ujal betlému 
ve Španělské kapli. Na rekonstrukci se tenkrát podílel 
i  můj výtvarně nadaný bratr Bohumír. Ten navíc studoval 
elektrotechnickou průmyslovku, a tak se se svým kamarádem 
Františkem Urbanem pustil i  do rozpohybování figurek,“ 
vzpomíná a  poznamenává, že zaujetí pro betlémy klukům 
vydrželo až do dospělosti. Bohumír Kaštovský ml. dnes pečuje 
o betlém v Klimkovicích, kde žije, a jeho kamarád František Urban 
se spolu se svou manželkou stará o betlém v katedrále Božského 
Spasitele v Ostravě.

RODINNÁ TRADICE
Ale zpět k monumentální součásti vánoční výzdoby vítkovského 
kostela Nanebevzetí Panny Marie. Bohumír Kaštovský st. se před 
více než třemi desítkami let dohodl se zdejším páterem Jiřím 
Šenkeříkem, že vytvoří betlém vhodný pro nepříliš prostorný 
interiér zmiňovaného kostelíka.

„Tchán nejprve vytvořil tři díly krajiny, o  rok později k  nim 
přidal čtvrtý. Každá část musela být široká tak, abychom 
ji po vánočních svátcích opět mohli po úzkých schodech 
vynést zpět na oratoř, kde je betlém celoročně uskladněn,“ 
přebírá vyprávění Jan Jančálek, jemuž vítkovský betlém učaroval 
natolik, že se výraznou měrou podílí nejen na jeho zachování, 

ale také na rozvoji. „Z  původních figurek zůstalo jen málo. Tři 
dřevěné figurky, svatá rodina a  Ježíšek, kterého betlému 
darovala řádová sestra Anna Zátopková ze Štemplovce, další 
postavičky vyrobil tchán metodou odlévání,“ upřesňuje Jan 
s  tím, že on sám později postupně přidával jeden pohyb za 
druhým. A  tak v  betlémské krajině hoří ohýnek, pastýřům se 
rozsvěcují lucerničky, aby si posvítili na cestu… „Například 
v roce 2020 přibyl oslík tahající okovy s vodou. Tou se ale začaly 
naplňovat až o  příštích Vánocích, kdy také v  betlému prvně 
zakukala kukačka,“ popisuje Jan Jančálek a prozrazuje, že voda 
je odváděna do sběrné nádrže pod betlémskou krajinou.

Díky postupně prováděným změnám jsou skoro každé Vánoce ve 
Vítkově malou premiérou. Ta betlém čeká i  roce jeho třicátin… 
„Na Štědrý den o půlnoční se poprvé představí nová postavička 
s  unikátním pohybem, který není k  vidění v  žádném ze 
zmiňovaných betlémů,“ usmívá se Jan Jančálek, jenž do tvorby 
nového obyvatele vítkovského betléma i prostředí, v němž bude 
umístěn, zapojil širší rodinu. Jana Kaštovská, třináctiletá dcera 
kmotřence, která pochází z  Klimkovic, navrhla  – včetně okolí  – 
postavičku, jejíž identitu chtějí manželé Jančálkovi odhalit 
až o  Štědrém večeru. Mimochodem, zmíněnou figurku podle 
návrhu vyrobila jejich snacha Zuzana Jančálková, lékařka žijící 
v  německém Bad Kissingenu. Ale není jediná, kdo se k  rozvoji 
betléma přidal. Například Vít Satké vyrobil pohyblivý podstavec 
pro napájecí zdroj elektřiny a společně s Janem Heiserem zpevnili 
konstrukci krajiny.

POJĎTE S NÁMI DO BETLÉMA
Součástí vítkovského betléma se občas stávají také darované 
předměty. Jedním z  nich je například divoké prase, které Jan 
Jančálek čas od času ukryje a vybízí pak děti, aby po něm pátraly. 
„Nejmladší návštěvníci nadšeně reagují na každou maličkost, 
na každý pohyb. Velký úspěch měl i  andílek, kterého jsme 
k  betlému přidali loni. Pohybem hlavičky děkuje za peníz 
vhozený do pokladničky, děti to moc baví,“ líčí atmosféru 
u  betlému, na který se přicházejí podívat i  výpravy z  místních 
školek.

Začátkem prosince začíná Jan Jančálek jednotlivé postavičky 
kontrolovat a rozpohybovávat, některé bývají po roce odpočinku 
trochu zatuhlé a  je třeba jim pomoci. Před Štědrým dnem pak 
chlapi z  farnosti, k  nimž kromě Jana Jančálka patří i  Vít Satké, 
Karel Vašátko, Jan Heiser, Jiří Mikula a  kostelník Jiří Sommer, 
potřebují zhruba čtyři hodiny na to, aby vše zkompletovali 
a každou „živou“ část spojili s elektrickým zdrojem. A pak už nic 
nebrání tomu, aby nastal čas lásky a  pokoje, čas rozzářených 
betlémů a  dětských očí. Bohumír Kaštovský st. by měl radost, 
kdyby viděl, jak jím vytvořený svět prosperuje a zalidňuje se. Tak 
nějak si to jistě představoval…

Pozn. red.: Pokud by někdo chtěl rodinné dílo Jančálkových spatřit 
mimo stanovené termíny 25., 26. a 29. prosince a 1. a 5. ledna, vždy 
od 14 do 15 hodin, může zavolat na tel. č.: 737 514 651 a návštěvu 
si domluvit.

Lenka Gulašiová

Foto: archiv Marie a Jana Jančálkových



CENTRUM PRO DĚTSKÝ SLUCH TAMTAM

Centrum pro dětský sluch 
Tamtam pomáhá rodinám 
s  neslyšícími dětmi. Jeho 
služby využívá i rodina z okolí 
Vítkova.
Když se u  malého dítěte 
objeví zdravotní problém, 
se kterým nemá jeho rodina 
žádnou zkušenost, ocitají 
se všichni v  náročné životní 
situaci a  kladou si spoustu 

otázek. V  případě sluchového postižení se obvykle ptají, jak 
se s  dítětem domluví, když je neslyší, kam bude dítě chodit do 
školy a  jestli si v budoucnu vůbec najde práci? V tomto těžkém 
období mohou vyhledat pomoc Centra pro dětský sluch Tamtam, 
jehož odborní pracovníci je provedou péčí o  neslyšící dítě krok 
za krokem. Informují je o  možnostech kompenzace sluchové 
ztráty, doporučí jim, jak podpořit komunikaci v rodině, sluchový 
trénink i  sociální vazby dítěte, aby nebyl ohrožen jeho vývoj 
a rodina se brzy mohla vrátit k běžnému způsobu života. Služby 
Tamtamu mohou bezplatně čerpat klienti z celé České republiky. 
V Moravskoslezském kraji k nim patří i pěstounská rodina poblíž 
Vítkova, která využívá službu rané péče.
V čem vlastně raná péče spočívá? Je to sociální služba, pro klienty 
bezplatná. Probíhá přímo v  domácím prostředí. Rodina ji může 
využít od narození dítěte se sluchovým postižením až do jeho 
nástupu do mateřské školy, u dětí s kombinovaným postižením 
ještě déle, maximálně však do sedmi let věku dítěte. Poradce 
rané péče, který je odborníkem v oblasti sociální práce a speciální 
pedagogiky, dojíždí v  pravidelných intervalech na konzultace 
za rodiči domů. Cílem pomoci je v  maximální možné míře 
minimalizovat důsledky sluchového postižení dítěte a  posílit 
rodičovské kompetence tak, aby se rodina mohla co nejdříve 
vrátit ke svému rodinnému rytmu, nezávisle na sociálních 
systémech.

Zpočátku jsem z toho byla vedle
O službu rané péče projevila zájem také pěstounská rodina z okolí 
Vítkova, která si přeje zůstat v anonymitě. Do rodiny již přes rok 
dojíždí Lucie, poradkyně rané péče pro Moravu a Slezsko z Centra 
pro dětský sluch Tamtam v Olomouci. S její pomocí se pěstouni 
učí komunikovat s dítětem a rozvíjet jeho řeč i sluch – s využitím 
dvou sluchadel, která od února letošního roku kompenzují jeho 
oboustrannou sluchovou ztrátu. Kontakt na Tamtam získala 
pěstounka při vyšetření dítěte v nemocnici v Ostravě, kde jí lékaři 
služby této obecně prospěšné společnosti doporučili. Zavolala 
tam a požádala o možnost využít hned několika služeb.
„Zpočátku jsem z  toho byla vedle,“ připouští pěstounská 
maminka. „Vůbec jsem nevěděla, co taková sluchová vada 
u  dítěte obnáší. Dostali jsme dítko do péče jako zdravé, ale 
asi po měsíci nám začalo být divné, že nereaguje na zavolání. 
Pak se na foniatrii potvrdilo, že na jednom oušku má středně 
těžkou a druhém těžkou nedoslýchavost. Takže opravdu slyší 
jen velmi málo tím jedním uchem a  nerozumí řeči. Věděla 
jsem, že postižení sluchu je závažné, ale nevěděla jsem, jak 
s  dítětem jednat, ani jak se mám starat o  sluchadla. Nebyla 
jsem si jistá, jestli sluchadla přijme, nebo jestli je bude 
vyhazovat. Vždyť je to velmi drahé zařízení! Takže jsem měla 
spoustu různých strachů a  obav. A  musím říct, že ze služeb 
Tamtamu jsem skutečně nadšená. Jsou to opravdu odborníci 
na svém místě. Jen jsem tam zavolala a oni přijeli a vše nám od 
základu vysvětlili.“

V  Centru pro dětský sluch Tamtam v  Olomouci se uskutečnilo 
i  první orientační vyšetření sluchu metodou VRA (vizuálně 
podpořená audiometrie). „Tohle vyšetření bylo pro nás klíčové, 
za to musím poděkovat. Šlo skvěle. Proběhlo v  klidu, formou 
hry, byl na něj čas a pracovnice Tamtamu našemu dítěti přesně 
v  klidu vysvětlily, co má dělat. Díky tomuto doplňujícímu 
vyšetření se povedlo následně nastavit velice dobře sluchadla 
na foniatrii v  Ostravě. Jsem přesvědčená, že právě díky těm 
prvním výsledkům z Tamtamu nastavení sluchadel tak pěkně 
sedí. Přitom jsme pořizovali sluchadla levnější, ale i  s  nimi 
nyní slyší jako zdravé dítě… V  Tamtamu jsme využili také 
sociální poradnu, kde nám sociální pracovnice pomohla vyřídit 
příspěvek na péči.“
Největší radost má však pěstounka z toho, jak se doma posunuli 
v komunikaci. Dítě, které se zpočátku neotočilo ani na zavolání 
a  vůbec nereagovalo, začíná už mluvit ve větách a  odpovídá. 
Navštěvuje také mateřskou školu, kde se mu líbí. Na vyšetření 
ve speciálně pedagogickém centru mu doporučili 3. stupeň 
podpory, neboť kromě sluchového postižení má i  vývojovou 
poruchu intelektu a  rodina proto souběžně využívá i  službu 
rané péče u jiného poskytovatele, který se zaměřuje na odlišný 
typ handicapu. Dítě chodí do specializované logopedické třídy 
s menším počtem dětí. Je zde k dispozici i asistentka pedagoga.
„Konzultantka Lucie z Tamtamu, co k nám jezdí, je super. Vždy 
nám ohledně dítěte dobře poradí. Já jsem třeba na počátku 
vůbec nevěděla, jak se spolu domluvíme. Byl tam i  výchovný 
problém. To si málokdo uvědomuje, ale dítě, které neslyší, 
se někdy projevuje trochu jako autistické dítě. Nerozumí 
vám, když mu chcete něco vysvětlit, tak se cítí diskomfortně, 
obvykle pak přestane spolupracovat, a  začne křičet. A  co 
sním pak? I  v  tomhle mi paní konzultantka hodně pomohla. 
Už jen to, jak s ním dokázala komunikovat pomocí znakového 
jazyka a gest. Odkoukávala jsem od ní její způsob komunikace 
s dítětem a funguje to. Teď už to není tolik potřeba, protože ve 
sluchu i  v  porozumění řeči je vidět obrovský posun. Opravdu 
jsem se službami Tamtamu moc spokojená,“ uzavírá na závěr 
rodinný příběh pěstounka.

Neviditelná ztráta sluchu
Na celém světě má podle Světové zdravotnické organizace 
problémy se sluchem 466 milionů lidí. V ČR pak žije dle odhadů 
přes 500 tisíc lidí se sluchovým postižením, z  čehož většinu 
tvoří senioři, kterým se sluch zhoršuje s věkem. Navzdory těmto 
statistikám však veřejnost nemá o  sluchovém postižení příliš 
velký přehled. Vada sluchu není na první pohled vidět, a proto si 
lidé obvykle nedokážou představit, co to znamená neslyšet nebo 
nedoslýchat. U  malého dítěte si ztráty sluchu dokonce dlouho 
nemusí všimnout ani jeho rodina, pokud se v  ní dosud s  nikým 
neslyšícím nesetkali. „Povědomí veřejnosti o  tom, co lidé 
s postižením sluchu potřebují, a jak s nimi komunikovat, bývá 
velmi nízké. V Tamtamu se proto dlouhodobě snažíme vzbudit 
zájem státu o prevenci dopadu postižení sluchu na dítě i jeho 
rodiče. Ani celospolečenské ekonomické důsledky neodhalené 
ztráty sluchu nejsou zanedbatelné. Neřešená sluchová vada 
vede k  sociálnímu vyloučení nejen dětí, ale i  jejich rodičů, 
kteří o  dítě doma déle pečují. Sluch lze přitom dnes dětem 
vyšetřit již v  porodnici, pomocí šetrného novorozeneckého 
screeningu sluchu. Všechny pětileté děti by pak podle pokynů 
Ministerstva zdravotnictví měly prodělat vyšetření sluchu 
takzvanou tónovou audiometrií,“ říká Mgr. Jana Fenclová, 
ředitelka Centra pro dětský sluch Tamtam a  zdůrazňuje, že 
jakékoli pochybnosti ohledně stavu sluchu dítěte mohou rodiče 
i  bez doporučení lékaře konzultovat na telefonické kontaktní 



lince Tamtamu. „Ať již se sluchová vada dítěte potvrdí 
v jakémkoli věku, bývá to pro jeho rodiče zpočátku především 
velký šok. Musí se s touto informací nejprve vyrovnat, aby se 
mohli naučit s  dítětem komunikovat a  pomoci mu rozvíjet 
sluch a  řeč s  podporou kompenzační pomůcky  – sluchadla či 

kochleárního implantátu. S  pomocí Tamtamu však nejsou na 
tuto situaci sami.“
Obecně prospěšná společnost Centrum pro dětský sluch Tamtam 
provází rodiny s  dětmi se sluchovým postižením z  celé České 
republiky již 34 let. Vyvinula 3 bezplatné aplikace pro hravou 
výuku znakového jazyka (cyklus Znakujte s  Tamtamem, ke 
stažení na Google Play a App Store), vydává odborné publikace, 
tištěný čtvrtletník Dětský sluch, provozuje informační portál 
idetskysluch.cz, který představuje úvod do problematiky sluchu 
a  přináší aktuální informace z  této oblasti. Nabízí také služby 
knihovny, která má v současnosti ve svém fondu cca 4 300 titulů 
ze všech oblastí týkajících se života lidí se ztrátou sluchu. Zabývá 
se osvětou veřejnosti a  pořádá edukativní programy o  sluchu 
pro žáky v  mateřských, základních i  středních školách. Víte-li 
o  někom, kdo potřebuje jeho služby, neváhejte mu předat tyto 
kontakty:
Centrum pro dětský sluch Tamtam, o.p.s., www.tamtam.cz, 
telefonická linka prvního kontaktu pro rodiče: 605 100 400, mail: 
poradna@tamtam.cz

Lucie Křesťanová
Centrum pro dětský sluch Tamtam

Od ledna roku 2025 bude občanům města Vítkov k  dispozici 
nová sociální služba Podpora samostatného bydlení JINAK. 
Služba pomáhá dospělým lidem s  duševním onemocněním 
nebo s  mentálním znevýhodněním, kteří žijí nebo chtějí žít ve 
vlastní domácnosti, ale v  některých oblastech svého života 
potřebují pomoc asistenta. „Službu nabízíme už na 8 místech 
Moravskoslezského kraje a  k  dnešnímu dni podporujeme cca 
120 klientů“, řekla Kateřina Krčmářová, vedoucí služby. „Lidé 
potřebují různé věci. Nejčastěji pomáháme v tom, aby člověk 
vyšel s  penězi, chodil do práce, staral se o  svou domácnost, 
o  své zdraví, pravidelně užíval léky, pokud je potřebuje, 
prožíval normální vztahy s  rodinou, s  partnerem a  dalšími 
lidmi.“ Asistenti docházejí za lidmi přímo k  nim domů nebo je 
doprovodí tam, kam potřebují.
A co o službě říkají lidé, kteří ji využívají? „Cítím se jistěji, když 
za mnou přijde moje asistentka. Pomáhá mi s vařením, každý 

měsíc spolu rozdělujeme můj důchod, abych měl všechno 
zaplaceno, a  ještě mi zbylo na jídlo, léky a  další věci. Když 
mám domluvenou kontrolu, doprovodí mě k  lékaři. Pomáhá 
mi s ním mluvit, říct, jak se mi žije a co bych potřeboval“, říká 
pan Tomáš, který už třetím rokem využívá službu v  Ostravě. 
„Službu v  naší organizaci JINAK poskytujeme tak, aby lidé se 
zdravotním znevýhodněním mohli prožívat svůj život doma, 
podle svých přání a představ, aby mohli dělat a zažívat běžné 
věci tak, jako kdokoliv jiný“, upřesnil Vladimír Herman, budoucí 
koordinátor služby ve Vítkově.
Bližší informace o  poskytované službě i  společnosti JINAK, 
z. ú. získáte na webových stránkách www.jinakops.cz nebo 
u Vladimíra Hermana, koordinátora pobočky PSB ve Vítkově na 
telefonním čísle 603 422 270 nebo e-mailové adrese herman@
jinakops.cz.

JINAK O.P.S.

Sběrný dvůr informuje veřejnost o  plánované úpravě provozní 
doby, která začne platit od 1.  prosince  2024 a  potrvá až do 
28. února 2025.

1. 12. 2024 – 15. 12. 2024
18. 1. 2025 – 28. 2. 2025

Otevřeno jen v  sobotu od 
8:00 do 12:00

Po předchozí domluvě na 
tel. 733 180 919 bude možno 
předat odpady mimo 
otvírací dobu. Toto platí jen 
pro firmy a OSVČ.

16. 12. 2024 – 17. 1. 2025 ZAVŘENO

ŽÁDOSTI O  INDIVIDUÁLNÍ DOTACE 
NA I. POLOLETÍ ROKU 2025
Také v tomto roce jsou ze strany Města Vítkova (dle vnitřního 
předpisu č. 6/2020 - Pravidla pro poskytování individuálních 
dotací z  rozpočtu Města Vítkova) poskytovány individuální 
dotace pro spolky na jejich činnost. Žádosti pro 1. pololetí 
roku 2025 budou přijímány do 31. 12. 2024 a formuláře (včetně 
příloh) k  vyplnění jsou k  dispozici na webových stránkách 
města: https://www.vitkov.info/urad/formulare-/financni-
odbor/
O žádostech bude rozhodovat Zastupitelstvo města Vítkova 
na návrh Finančního výboru.

Benschová Renata
referentka finančního odboru

ZMĚNA PROVOZNÍ DOBY SBĚRNÉHO
DVORA OD PROSINCE 2024 DO ÚNORA 2025

http://www.tamtam.cz
mailto:poradna%40tamtam.cz?subject=
http://www.jinakops.cz
https://www.vitkov.info/urad/formulare-/financni-odbor/
https://www.vitkov.info/urad/formulare-/financni-odbor/


SBOR OTEVŘENÝ PŘÍLEŽITOSTEM A NOVÝM ČLENŮM

Advent ve Vítkově si bez koncertů Smíšeného pěveckého sboru 
Komenský už ani neumíme představit. Toto hudební těleso, 
které v  našem městě působí neuvěřitelných 52 let, přináší 
úžasné hudební zážitky. A navíc propojuje několik vítkovských 
pěveckých generací.

Adventní program
Nejmladší zpěvačce padesátičlenného sboru je 19 let, nejstaršímu 
členovi, jímž je bývalý dlouholetý vedoucí a  sbormistr Eduard 
Zimola, je 91 let. „Pan doktor se už sice koncertování neúčastní, 
ale neustále naši činnost bedlivě sleduje zpovzdálí,“ 
poznamenává předsedkyně Smíšeného pěveckého sboru 
Komenský, z. s., Petra Kyzková a  upřesňuje, že nejstarším 
aktivním členem je šestaosmdesátiletý doktor Jaroslav Antonín, 
jeden ze 16 mužů ve sboru. Ten během letošního adventu čeká 
hned několik vystoupení.
„Tím prvním bude 7. prosince Punčování, kterého se zúčastníme 
už potřetí. Zmíněnou neformální akcí v  bowlingu ve Vítkově 
vlastně odstartujeme naši adventní sezonu,“ zahajuje pestrý 
výčet Petra Kyzková, jež je pěveckou členkou sboru od roku 2021. 
„Hned 8.  prosince v  16 hodin naším benefičním vystoupením 
v  Jerlochovicích podpoříme opravu starého zvonu ve zdejším 
kostele Nanebevzetí Panny Marie. Emočně náročný koncert 
nás čeká 12. prosince ve vítkovském domově pro seniory. Díky 
úžasné atmosféře, jež zde panuje, ho většinou odzpíváme se 
staženými hrdly,“ pokračuje předsedkyně spolku a  dodává, 
že 14.  prosince bude sbor zpívat v  kostele sv. Václava ve 
Velké Polomi. „Vystoupíme s  písněmi, jež mohou v  průběhu 
adventu zaznít. Lidé totiž často nevědí, že v  tomto období 
nelze například zpívat celou Českou mši vánoční J. J. Ryby ani 
koledy, které oslavují zrození Ježíše Krista. Na ty přichází čas 
až 24. prosince, kdy se Kristus narodil. Proto máme připraven 
speciální repertoár,“ vysvětluje a dostává se ke zlatému hřebu 
adventního programu, jímž jsou dva velké koncerty, které se 
ve vítkovském kostele Nanebevzetí Panny Marie uskuteční 
19.  prosince v  18 hodin a  20.  prosince v  17 hodin. „Obvykle 
zpíváme s  věhlasnými hosty, tentokrát jsme se ale rozhodli, 
že hvězdami koncertu budeme my sami,“ říká s  úsměvem 
Petra Kyzková a zmiňuje nádherný moment, který je obrovským 
zadostiučiněním a  vyznamenáním pro celý sbor: „Když jsme 
zahájili předprodej vstupenek na koncert konaný 19. prosince, 
zhruba po deseti minutách jsme měli vyprodáno. Velice mile 
nás to překvapilo. A hned jsme zvažovali, jak posluchačům, na 
které se nedostalo, vyjít vstříc. Rozhodli jsme se nepřidávat 
židle, protože takové řešení mnohdy bývá kontraproduktivní, 
ale nabídnout další koncert hned následující den,“ zmiňuje 

s tím, že na repertoáru budou například klasické sborové skladby, 
spirituály i lidové písně.

Zrod sboru
Jak už bylo řečeno, vzdáleným pozorovatelem koncertů opět bude 
bývalý sbormistr Eduard Zimola, jenž patří k zakládajícím členům 
sboru, v jehož čele nakonec stál dlouhých 16 let. Dnes je čestným 
členem sboru. „Převzal jsem ho po mém skvělém kolegovi Karlu 
Zaoralovi, s  nímž jsem sbor založil. A  po mně se vedení ujal 
Tomáš Baleja, na kterého později navázala Jana Malaníková, 
jež sbor výborně vede dodnes,“ ujímá se slova doktor Zimola a ve 
svém vzpomínání se vrací až do Brna v 50. letech minulého století. 
Právě tady a tehdy se hudbě začal poprvé intenzivněji věnovat ve 
chvíli, kdy jako gymnazista v oktávě založil třídní sbor. A později, 
už jako student medicíny, se stal členem komparsu brněnských 
divadel. „Mám za sebou 1 500 představení, díky nimž jsem 
získal jak zkušenosti, tak docela slušný přehled ve sféře 
vážné hudby. To mi později umožnilo dvakrát vyhrát televizní 
soutěž,“ vypráví. A na otázku, jak se z Brna dostal až do Vítkova, 
odpovídá, že osud měl podobu umístěnky. „Neměl jsem šajnu, 
že Vítkov existuje. Dostal jsem papír, že tam mám nastoupit 
1. srpna 1958 na chirurgii. To mi vyhovovalo. Ale když jsem se ve 
zdejší nemocnici přihlásil, hbitě mě přemístili na gynekologii, 
kde byl nedostatek personálu. Následovala půlroční vojna, 
pak tři měsíce v Odrách, kde byl krajský špitál pro žloutenky. 
A  pak už jsem se vrátil na vítkovskou gynekologii, kde jsem 
zůstal,“ líčí ve zkratce svůj příběh, k němuž neodmyslitelně patří 
i Smíšený pěvecký sbor Komenský. „V roce 1972 jsme ho založili 
s kolegou Zaoralem. Původně se sbor jmenoval Cantus, ale to 
se nelíbilo vrchnosti, takže jsme ho museli přejmenovat na 
sbor Komenský,“ přibližuje Eduard Zimola detail z minulosti. Ale 
hned zdůrazňuje, že ho rozhodně nezajímá jen historie tohoto 
hudebního tělesa! „Jsem šťastný, že sbor jede dál a  že má 
úspěchy. Tak ať se drží!“ posílá srdečný vzkaz.

Barvité vzpomínání
Spolu s  Karlem Zaoralem, Eduardem Zimolou a  dalšími byla 
zakládající členkou sboru Komenský Marie Baranovičová, jež 
stále aktivně vystupuje.
V  době založení sboru jí bylo jednadvacet let, její sestře Haně 
šestnáct. „Zpívaly jsme od dětství, jako duo jsme se účastnily 
i různých pěveckých soutěží. Pan doktor Zaoral nás znal, takže 
nás při zakládání sboru oslovil,“ vzpomíná Marie Baranovičová, 
jež v  té době pracovala ve finančním odboru vítkovského 
městského úřadu. „Pan doktor byl velice aktivní člověk, 
neváhal oslovit ani pacienty v  ambulanci, zda by s  námi 
nechtěli zpívat. A zdravotní sestra Růženka Vašátková, která 
u něj pracovala, precizně vedla docházku členů a zpívala s námi 
až do loňského roku,“ prochází v myšlenkách pěti desítkami let. 
A že je o čem povídat! O tom, jak z Větřkovic, kde žily, se sestrou 
na zkoušky do Vítkova a pak zpět domů jezdily autobusem, takže 
musely usilovně hlídat, aby jim neujel. Nebo o  tom, jak pan 
doktor opisoval noty, které pak byly složitě množeny pomocí 
cyklostylu, takže bylo třeba je hlídat jako oko v  hlavě, aby se 
neztratily. „Dodnes máme na některých notách uvedeno, kdy 
je pan doktor rozepisoval,“ poznamenává Marie Baranovičová 
a  popisuje, jak rádi  – třeba jen tak, mimo zkoušku  – zpívali 
jihomoravské písničky a jak pan doktor dbal na repertoár, v němž 
nechyběla klasika, zpívalo se i v latině a velká část koncertu byla 
věnována lidovým písním. Jednu z  nich pro soubor dokonce 
upravil skladatel Petr Eben, otec populárního moderátora Marka 
Ebena…



Nová generace
K  nejmladším členům sboru Komenský patří devatenáctiletá 
sopranistka Apolena Halamíčková. Studentka Baťovy 
univerzity ve Zlíně je ve sboru, kam následovala svou dnes 
jednadvacetiletou sestru Elišku, šestým rokem. A  co víc. Ke 
svým dcerám se před zhruba dvěma roky připojila i maminka. 
„Všechny tři máme celý život k hudbě blízko. Mamka, později 
sestra a  já jsme zpívaly ve školním sboru. A  kamarádky, 
které tam zpívaly s  námi, pak navrhly Elišce, aby s  nimi 
šla do Komenského, a  později oslovily i  mě. A  když mamka 
viděla, že nás to baví, začala se zajímat, zda by nemohla 
chodit taky,“ načrtává, jak se ze tří žen v rodině staly kolegyně 
sboristky, které si zkoušky i koncertování opravdu užívají. „Baví 
mě zpívat, ve sboru jsou fajn lidi,“ vysvětluje Apolena, co ji 
motivuje k členství v padesátičlenném kolektivu.
Podobně to má třiadvacetiletá Karolína Daníčková z  Vítkova, 
jež se sboru zpívá se svým dvojčetem Terezií. Super tým, v němž 
si dokáže popovídat s  každým ze členů, a  vztah ke zpěvu, to 
jsou její hlavní motivace, proč z Brna, kde studuje Masarykovu 
univerzitu, přijíždí do Vítkova častěji, než by tomu možná bylo 
za jiných okolností. „V Komenském jsme se sestrou od svých 
14 let: Přišly jsme sem s  kamarádkou, jejíž tatínek už ve 
sboru zpíval a ona se ho chystala následovat. Jenže tu chtěla 
mít vrstevnice, takže řekla nám,“ popisuje Karolína zjevně 
osvědčený způsob, jak se sbor rozšiřuje o  nové, mladé členy, 
z  nichž velká část v  dané chvíli studuje za hranicemi regionu. 
Například Terezka dojíždí na zkoušky a  vystoupení ze studií 
v  Olomouci. „Je to časově i  finančně náročnější, ale upravily 
jsme si rozvrh tak, abychom to zvládaly,“ nevidí Karolína 
problém v tom, jak se věnovat něčemu, co mají se sestrou rády.

Stmelený tým
Dirigentkou a zároveň uměleckou vedoucí Smíšeného pěveckého 
sboru Komenský je dnes Jana Malaníková. Vyučující na Základní 
umělecké škole Vítkov, jež na konzervatoři v Ostravě studovala 
obor klavír a  bicí, pochází  – stejně jako Marie Baranovičová  – 
z  Větřkovic. Už na základní škole začala díky své sestře zpívat 
ve sboru Cantica, který tenkrát vedl Tomáš Baleja. Uplynulo 
pěkných pár let a už dospělá žena se vypravila na koncert sboru 
Komenský, v  jehož čele v  té době shodou okolností stál právě 
Tomáš Baleja. Slovo dalo slovo a Jana se jako sopranistka stala 
členkou sboru… „Po pár měsících jsem začala pomáhat panu 
Zimolovi, a nakonec jsem po dohodě s ním převzala jeho roli 
středečního nácvikového dirigenta. Poprvé jsem na koncertě 
před sborem stála před devíti lety. A když Tomáše Baleju jeho 
zájmy nasměrovaly jinam, zůstala jsem po roce a půl na práci 
sbormistryně a dirigentky sama.“
Říká, že je srdcař ochotný vynaložit nemalé úsilí, když ví, že za 
ním stojí lidé, jimž o  něco jde, kteří mají chuť něco dokázat. 
„Jsem moc ráda, že se nám takový sbor podařilo vytvořit. Že 
táhneme za jeden provaz a  jsme schopni velkého nasazení. 
Mou hlavní myšlenkou bylo stmelit tým, dodat mu energii, 
rozšířit repertoár o  nové styly písní a  zpřístupnit sbor 
veřejnosti, aby se k  nám chtěli přidávat noví členové. Ve 
Vítkově a  okolí je totiž spousta talentovaných jedinců, 
kteří mají chuť věnovat se něčemu smysluplnému, někam 
patřit. Těší mě, že se nám začali ozývat a  postupně posilují 
naše řady… Obrovsky si cením toho, že se nám daří a  že si 
můžeme plnit naše hudební sny. Víte, čas od času říkám 
našim zpěvákům, že si musíme vážit toho, co se nám povedlo 
vybudovat, a  nesmíme to nikdy brát jako samozřejmost,“ 
zdůrazňuje Jana Malaníková.

Lenka Gulašiová

Chceš pracovat v nadnárodní 
firmě s kolegy, kteří 

vědí, proč a co dělají? Jsi 
komunikativní, výřečný 

a máš tah na branku? Právě 
takového kolegu hledáme.

Naše společnost Simply You Pharmaceuticals, výrobce 
a distributor kvalitních doplňků stravy, farma-kosmetiky 
a  zdravotnických prostředků momentálně rozšiřuje svoje 
řady a hledá do týmu nové hráče.

Jedná se o pozici:

TELEFONNÍ OPERÁTOR/KA – TELEFONISTA/KA

Náplň práce:
 » telefonické oslovování stávajících a nových zákazníků – 

na lékárenském i mimolékárenském trhu
 » nabízení produktů a služeb společnosti
 » zajišťování telefonních objednávek
 » administrativní činnost - práce na PC a v CRM systému
 » řešení situací spojených s reklamacemi
 » průzkum trhu, pravidelný reporting
 » zákaznická podpora on-line projektů
 » účast na seminářích k podpoře produktů

Požadujeme:
 » SŠ vzdělání
 » výborné komunikační schopnosti
 » zkušenost z oblasti komunikace a prodeje po telefonu 

(není podmínkou!)
 » spolehlivost a zodpovědnost
 » znalost práce na PC (excel!)
 » ochotu učit se novým věcem a příjemné vystupování

 » vhodné pro kandidáty z Vítkova a okolí

Nabízíme:
 » zajímavou práci u farmaceutické společnosti
 » komplexní zaškolení
 » práci v perspektivním oboru (farmacie)
 » mladý a profesionální kolektiv
 » atraktivní a motivující finanční ohodnocení, odměnu, 

v závislosti na výsledcích a přístupu k práci
 » firemní benefity – slevu na firemní produkty a služby, 

příspěvek na stravné, notebook a řada dalších…

Typ pracovního poměru:
 » trvalý pracovní poměr

Nástup: ihned, dohodou
 
Hlavní provozovna: (provozovna call centra) Vítkov, Oderská 
2, okres Opava

V případě zájmu o nabízenou pozici zašlete svůj strukturovaný 
životopis  a  motivační dopis na dominika.vcelkova@simply-
you.eu

Simply You Pharmaceuticals a. s.
IČ: 25385381, DIČ: CZ25385381

Sídlo: Roháčova 188/37, 130 00 Praha 3

Office a doručovací adresa: Oderská 2, 749 01 Vítkov
tel.: 556 688 678, www.simply-you.cz

mailto:dominika.vcelkova%40simply-you.eu?subject=
mailto:dominika.vcelkova%40simply-you.eu?subject=
http://www.simply-you.cz


ZPRÁVY Z ODBORU KULTURY

JOSEF LADA STÁLE OBLÍBENÝ – POZVÁNÍ NA VÝSTAVU
Od 5. listopadu do 11. prosince je ve velké výstavní síni kulturního 
domu k  vidění výstava kopií obrázků Josefa Lady, kterým se již 
přes tři desítky let věnuje Ladův velký obdivovatel Antonín 
Vymětalík. Výstava je hojně navštěvována žáky škol z  Vítkova 
a blízkého okolí.
Stále ještě máte možnost navštívit právě v  čase předvánočním 
tuto jedinečnou výstavu.

KONCERT FILMOVÉ HUDBY
Večer plný kouzelných melodií proběhl 3.  listopadu  2024 
v kulturním domě Vítkov. Dechový orchestr ZUŠ Vítkov si připravil 
jedinečný koncert, který zavedl publikum do světů známých 
z  filmového plátna. Dechový orchestr ZUŠ Vítkov, složený 
z talentových žáků školy, opět ukázal své schopnosti. A my už se 
těšíme na další společnou akci.

Andrea Brijarová

OPLOCENÍ DĚTSKÉHO HŘIŠTĚ V JELENICÍCH
Na Osadní výbor v  Jelenicích byl vznesen požadavek ohledně 
zabezpečení prostoru dětského hřiště v  parku za hasičskou zbrojnicí 
ze strany místní komunikace. Po domluvě bylo rozhodnuto zhotovit 
kolem této části oplocení. Použili jsme finanční prostředky z fondu pro 
osadní výbor, které nám schválilo Město Vítkov. Nakoupili jsme plotové 
díly, postupně je montovali a připravili k samotné stavbě. Po sestavení 
plotových polí a sloupků se mohly konečně zhotovit otvory pro sloupky, 
oplocení sestavit a zabetonovat. Po zatvrdnutí betonu se ustavily ještě 
podhrabové desky a posléze provedly terénní úpravy. Jsme rádi, že se 
vše podařilo a oplocení bude sloužit k ochraně dětí na dětském hřišti 
v  parku Jelenice. Práce kolem stavby bylo docela dost, a  proto bych 
chtěl poděkovat všem, kteří se na tom podíleli. Určitě je poznáte na 
přiložené fotografii z akce.

Libor Pauler, předseda OV Jelenice

Starosta města obdržel dopis od Davida 
Fieldsenda, syna Johna. Oba navštívili 
v září Vítkov u příležitosti kladení kamenů 
zmizelých.

Dear Mgr. Cihlář, I  am writing to thank 
everybody who gathered on Hrbitovni 
on 11 September, to support us as we 
installed stolpersteine to remember my 
grandparents Curt and Trude Feige and my 
great-grandmother Bertha Karplus. As we 
walked from the town hall up Hrbitovni it 
was very moving to see how many people 
had made time to be with us. It was an 
event that was immensely important to 
my father, John Fieldsend, and to all the 
family members who were able to travel 
to Vitkov. We shall always remember that 

afternoon, and the kindness that you 
showed by standing with us. We would 
particularly like to thank the young people 
who were present, especially those who 
gave readings, and their teachers.
We were so sorry to hear about the floods 
that engulfed the region soon afterwards, 
and we hope that life is returning to 
normal for everyone affected by them.

With best wishes, David

Vážený pane Cihláři, píši, abych poděkoval 
všem, kteří se 11.  září sešli na Hřbitovní 
ulici, aby nás podpořili při instalaci 
kamenů zmizelých na památku mých 
prarodičů Curta a Trude Feigeových a mé 
prababičky Berthy Karplusové. Když 

jsme šli od radnice po Hřbitovní, bylo 
velmi dojemné vidět, kolik lidí si našlo 
čas, aby byli s  námi. Byla to událost, jež 
měla pro mého otce Johna Fieldsenda, 
a pro všechny členy rodiny, kteří se mohli 
dostavit do Vítkova, obrovský význam. Na 
toto odpoledne budeme vždy vzpomínat, 
i  na laskavost, kterou jste nám prokázali 
tím, že jste s  námi byli. Zvláště bychom 
chtěli poděkovat mladým lidem, kteří 
byli přítomní, zejména těm, kteří četli 
korespondenci rodiny, a jejich učitelům.
Bylo nám velmi líto, když jsme se dozvěděli 
o povodních, jež krátce poté zasáhly tento 
region, a doufáme, že se život pro všechny, 
které postihly, vrací do normálu.

S přáním všeho nejlepšího, David

POZDRAV OD FIELDSENDOVÝCH Z ANGLIE





HALOWEENSKÉ AKCE VE MĚSTĚ

DUCHOVÉ ZE ZÁHROBÍ
V neděli 27. října se od 14:00 hodin v kulturním domě konala ve 
spolupráci se SVČ Vítkov strašidelná akce,Duchové ze záhrobí“, 
jež nabídla program pro celé rodiny, hlavně pro děti, které 
dorazily v  nápaditých halloweenských kostýmech. Děti měly 
možnost se zapojit do tvořivých dílen, kde si mohly vyrobit 
vlastní strašidelné suvenýry. Ve velkém sále si děti užily 
diskotéku a  soutěže. Dalším lákadlem byl halloweenský klaun, 
který neúnavně tvořil z balónků nejrůznější tvary.

Jakmile se setmělo, přenesla se atmosféra do ještě strašidelnější 
roviny. V geoparku byla připravena Stezka duchů, na které děti 
s rodiči museli plnit různé úkoly. Každé stanoviště bylo tematicky 
zaměřeno  – návštěvníci se setkali s  duchy, čarodějnicemi, 
Draculou…
Návštěvníci si užili odpoledne plné strašidelné zábavy a  rodiče 
ocenili příjemnou atmosféru.

HALLOWEENSKÁ PÁRTY DIA DE LOS MUERTOS

1. listopadu se v kulturním domě konal večer plný tance, zábavy 
a barevné atmosféry. Akce byla inspirovaná mexickým svátkem 
Día de los Muertos spojeným s  duchem Halloweenu. Prvních 
třicet návštěvníků obdrželo uvítací drink zdarma. Hosté také 
soutěžili o  nejlepší masku večera. Svůj nezapomenutelný 
okamžik mohli návštěvníci zachytit ve videokoutku 360. Akce 
byla hojně navštívena a my už se těšíme na další ročník!

Andrea Brijarová

A ZASE TA STRAŠIDLA…
V pátek 1.  listopadu se po roce a na jedinou noc opět probudila 
strašidla, poschovávaná v našem sklepení. Rádi je vidíme, a tak 

jsme nabídli setkání s nimi i všem kolemjdoucím, kteří se chtěli 
tak trochu bát, koneckonců dušičkový čas je zase tady. Někteří 
duchové dávali najevo nesouhlas se svým uvězněním ve škole 
a  tak se přes okna na náměstí dobývali ven, ale jsou to jen 
chvilkové projevy zlosti, jsou vlastně u nás rádi a po zbytek roku 
spí pěkně v teple.
Návštěvníky mají rádi a  vychutnávají si chvíle, kdy mohou 
doprovázet své přechodné bytí příšernými a hrůzu nahánějícími 
kvílivými zvuky. Ty, kteří se přicházejí se svými známými pokojně 
pozdravit, provázejí v  šustícím listí a  nabízejí jen příjemné 
mrazení v zádech. Jsou ovšem i návštěvníci, ostřílení televizními 
hrůzami, které však sledují v pohodě svého obydlí. Avšak osobní 
kontakt se strašidly, která si tyto suverény obzvláště vychutnají, 
je trochu jiná káva. Mnoha takovým zbledly tváře a  bylo po 
sebevědomí. Ale abychom nebyli jen zlí, umožnili jsme všem, 
kdo procházku podzemím přežili, trochu se uvolnit a  doplnit 
energetické zásoby. Naše kamarádka čarodějnice napekla skvělé 
dobroty, a  tak si zájemci mohli za peníz vskutku lidový trošku 
pohladit pocuchané nervy.
Naše strašidla mají pro letošní rok splněno, a  tak nezbývá, než 
poděkovat všem organizátorům a  nehmotným bytostem za 
zábavu, kterou pro vás připravili, všem statečným děkujeme za 
návštěvu a těšíme se na vás zase za rok.

Olga Menčíková

A ZNOVA…
V  pátek 1.  listopadu se odpoledne vítkovská školka proměnila 
ve strašidelnou říši plnou čarodějnic, strašidel, ježibab a duchů. 
Na podzimní strašidelnou slavnost dorazili všichni v  krásných 



kostýmech. Pro strašidýlka byl připravený pestrý program plný 
soutěží, úkolů a tance. Svou odvahu a statečnost si děti prověřily 
na půdě při zdolávání strašidelné dráhy a ve sklepě, kde použily ke 
svému podpisu inkoust a husí brko. Svou šikovnost si vyzkoušely 
při přelézání pavoučí sítě, výrobě strašidýlka a  při hledání 
nejrůznějších předmětů v  tajuplných sklenicích. Na závěr jsme 
uskutečnili v okolí mateřské školy průvod s lampiónky, světýlky 
a lucerničkami. Všichni jsme si strašidelný večer užili a za svou 
odvahu všechny děti získaly krásné medaile.

Zdeňka Zubíková

DÝŇOVÁNÍ V MŠ HUSOVA
Ke konci října jsme se jednoho odpoledne sešli s  rodiči i  dětmi 
v naší školce. Každý si donesl dýni a začali jsme tvořit. Společně 
jsme vymýšleli, jak dýni vyřezat, dozdobit větvičkami, listím, 
šípky a  jinými přírodninami. K  dobré náladě přispěly i  výborné 
bramboráčky.
Dýňová strašidýlka si rodiče s  dětmi rozsvítili a  ozdobili jimi 
chodník před vstupem do naší školky.

DUCHOVÉ ZE ZÁHROBÍ
Také letos odbor kultury města uspořádal strašidelnou stezku 
s  doprovodným programem pro děti u  příležitosti tradic 
a svátků Halloween a Dušičky. Akce se konala v neděli 27. října 
v prostorách domu kultury a venku v areálu geoparku. Středisko 
volného času si v  rámci této akce připravilo dílničky, kde děti 
vyráběly netopýří čelenku, papírové skládané netopýrky 
a strašidýlka a mohly si vybarvit a odnést ozdůbky na pověšení 
ze samotvrdnoucí hmoty s halloweenskými motivy. Venku jsme 
si připravili tři stanoviště s  úkoly - Draculova rakev, U  Pavoučí 
báby a  Dušičky ze záhrobí. Děti byly velmi statečné a  prošly si 
celou stezku, počasí vyšlo ukázkově a  celkově byla celá akce 
velmi povedená.

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ
ŠKOLA VÍTKOV

ADVENTNÍ KONCERTOVÁNÍ ŽÁKŮ ZUŠ VÍTKOV
Adventním časem je nazýváno období posledních čtyř týdnů 
před Vánoci a  představuje dobu příprav na tyto svátky. Lidé si 
zpříjemňují období nadcházejících Vánoc návštěvami vánočních 
trhů, adventních koncertů či jiných podobně laděných akcí.
Také učitelé a  žáci vítkovské „zušky“ již řadu let každoročně 
připravují dva adventní koncerty pro veřejnost a  čtyři koncerty 
pro děti a žáky z mateřských a základních škol z Vítkova a blízkého 
okolí.
Přijměte prosím pozvání na Adventní koncert, který se bude 
konat v  úterý 17.  12.  2024 v  17 hodin v  koncertním sále školy ve 
Vítkově. Kdybyste však měli zájem a chuť poslechnout si vánoční 
melodie v krásném prostředí budišovského kostela Nanebevzetí 
Panny Marie, jste i tam srdečně zváni. Koncert se koná v pondělí 
9. 12. 2024 v 17 hodin. Těší se na vás žáci a učitelé ZUŠ Vítkov.

https://vitkov.munipolis.cz


ŠACHOVÝ ODDÍL TJ VÍTKOV

OHLÉDNUTÍ ZA SEZÓNOU 2023/24
Pro tuto sezónu náš oddíl postavil tři týmy - tým „A“ bojoval 
v Okresním přeboru Opava a týmy „B“ a „C“ hrály v Okresní soutěži 
Opava v rámci severomoravské větve českého šachového svazu.

38. ROČNÍK MKO 2024
Nová turnajová sezona začala 23.  září  2023 účastí některých 
našich členů v  38. ročníku Memoriálu Karla Osmančíka v  rapid 
šachu v Dolním Benešově, který byl součástí Grand Prix ČR v rapid 
šachu. Hrálo se švýcarským systémem na 9 kol tempem 12 minut 
s bonusem 3 sekund na každý tah. Účast v turnaji byla poměrně 
vysoká, ovšem v porovnání s ročníkem 2022 úroveň kvalitativně 
poklesla. Barvy našeho oddílu hájili Tonda Vlček a Petr Šauman. 
Petr měl hned na začátku turnaje smůlu, když se opozdil, a tak 
se stal nechtěnou obětí technické novinky pořadatelů, kdy mu 
nebyl přidělen soupeř… Vítězem se stal podle prognóz první 
nasazený a  horký favorit IM Vojtěch Zwardoň z  BŠŠ Frýdek-
Místek s náskokem 1,5 bodu před Ernstem Gibiecem, jenž získal 
8,5 bodu.
Naši hráči bojovali statečně. Tonda Vlček vyhrál třikrát a jednou 
remizoval, získal 3,5 bodu a Petr Šauman vyhrál dvakrát a dvakrát 
skončily partie nerozhodně. Na rozjezd to byl slušný počin.

ÚČAST NAŠICH TÝMŮ V DLOUHODOBÝCH SOUTĚŽÍCH
Stěžejním cílem oddílu je ale účast našich týmů v dlouhodobých 
soutěžích, jejichž výsledky nám udělaly opravdu velkou radost.
Náš „A“ tým ve složení Jan Bergloviec, Slavomír Jaššo, Antonín 
Vlček, Stanislav Pavelek, Jiří Kundrát, Dušan Číž, Jan Jančálek, 
Lukáš Sedláček, Petr Šauman, Jan Pavlica, Jaroslav Plavecký, 
Vlastimil Onderka a  Anna Dudová obsadil v  Okresním přeboru 
Opava velmi pěkné 4. místo z  dvanácti družstev. Tým dosáhl 
v jedenácti utkáních 6 vítězství, 1 remízy a 4 krát prohrál, získal 
celkem 19 bodů při skóre 29,5 bodu a  vybojoval 22 vítězných 
partií.
Našemu „C“ týmu se podle očekávání dařilo spíše méně. Ve 
složení Anna Dudová, Vlastimil Onderka, Jindřich Laschober, 
Božík Beran, Tomáš Gros, Dominik Turoň a  Tomáš Barbořák 
skončil v Okresní soutěži Opava až na posledním devátém místě.
Zlatým hřebem byl zisk 1. místa v Okresní soutěži Opava a postup 
do Okresního přeboru Opava našeho „B“ týmu ve složení Jaroslav 
Karásek, Stanislav Pavelek, Jan Jančálek, Petr Šauman, Jan 
Pavlica, Dušan Číž a  Jaroslav Plavecký. Pod vedením kapitána 
Standy Pavelka v  osmi utkáních 6× zvítězil, jednou remizoval 
a jednou prohrál. Získal 19 bodů při skóre 26,5 bodů a vybojoval 
22 vítězných partií, čímž získal také pohár pro vítěze soutěže.
Tým si zaslouží velkou gratulaci a v následující sezoně se budeme 
snažit postavit v Okresním přeboru Opava dva týmy.
Náš oddíl neusíná na vavřínech, ale snaží se dále zlepšovat 
nejen při našich středečních trénincích, ale i  účastí na různých 
otevřených šachových turnajích.

BOHUSLAVICE OPEN 2024
Za účasti české šachové jedničky velmistra Davida Navary 
proběhl 20. dubna již 37. ročník rapid turnaje Bohuslavice OPEN.
Největší favorit však překvapivě vítězství nezískal, když z devíti 
partií dvě prohrál a musel se spokojit až s třetím místem. Pohár 
si zaslouženě odvezl mezinárodní mistr Piotr Piesik z klubu BŠŠ 
Frýdek-Místek, když povolil soupeřům pouze jednu remízu 
a  uhrál skvělých 8,5 bodu. Druhou pozici uhájil jeho oddílový 
kolega IM Vojtěch Zwardoň, který získal 8 bodů, když prohrál 
pouze s celkovým vítězem.

Náš oddíl reprezentovali Antonín Vlček a Daniel Thomas Pravda.
Antonín Vlček (na fotografii vlevo)uhrál velmi slušný výsledek 
a v tvrdé konkurenci obsadil 47. místo a Daniel Pravda 113. místo.
 
… pokračování příště

28. prosince zahájíme v 9:30 hodin v Hospůdce U berana

1. ROČNÍK VÍTKOVSKÉHO RAPID TURNAJE.
Pozváni jsou hŕáči z  Píště a  Hradce nad Moravicí. Zveme 
všechny naše podporovatele. Vstupné: dobrá nálada a vánoční 
cukroví



ODDÍL BOXU VÍTKOV

V  září náš oddíl navštívila Ester Konečná (na horní fotografii 
vlevo) se svým boxerským oddílem. Naši tělocvičnu jsme jim 
připravili dle jejich požadavků. Moc se jim u nás líbilo a těšíme se 
na další spolupráci.

Dvě fotografie zachycující úspěšný trénink sparing partnerů 
v Bílovci.

Vítkovský oddíl se připravoval na další zápasy, které nás čekaly. 
První zápas se uskutečnil 2.  listopadu v  Týně nad Vltavou, 
kam jsme vycestovali se šesti boxery  – Davidem Cigašem, 
Radkem Gřeškem, Matyášem Švánem, Kristiánem Pohlodkem, 
Štěpánem Wavříkem a  Davidem Kameníčkem (na fotografii). 
Vítězství nám zajistili Matyáš Šván a Daniel Kameníček, ostatní 
prohráli, ale i tak všichni předvedli skvělé zápasy. Máme dobrou 
základnu! V nejbližší době nás čeká Ostrava Fajt, Karviná a také 
ještě Prostějov. Vzhledem k tomu, že to nejsou místa vzdálená, 
vyrazíme s více boxery.

Chtěli bychom vzkázat veřejnosti, že stále nabíráme nové 
členy, ale jen vážné zájemce. Chceme ty, kteří se budou s  námi 
připravovat na naše soutěže v těchto kategoriích: školní mládež, 
kadeti, junioři, muži, dívky, ženy. Na základě domluvy je možná 
i kondiční příprava.
Závěrem bych chtěl za oddíl poděkovat také spolutrenérům  – 
Radku Deszkasovi, Pavlu Chromkovi a  Ivu Deszkasovi 
a  samozřejmě také našim svěřencům. Velké díky patří městu 
Vítkov, Základní škole a  gymnáziu Vítkov, firmám InSPORTline, 
Štěpán Hutník a Karel Jakubík a všem dalším, kteří nás podporují 
a bez kterých bychom nemohli pokračovat. Děláme to pro sport 
a pro mládež, ale také tím děláme reklamu našemu městu…

Ivan Deszkas



TICHO DĚTI PŘED NÁSILÍM NEOCHRÁNÍ
Naše škola je součástí komunity, které není osud dětí lhostejný. 
Upozorňujeme na to, že je potřeba děti chránit před násilím 
v rodině. Proto jsme se připojili k celostátní výzvě Bubnovačka. 
Video z akce je umístěno na www.zsgvitkov.cz.

Blanka Váňová

ČESKO – SLOVENSKÝ PROJEKT
V rámci 15. ročníku česko-slovenského projektu „Záložka do knihy 
spojuje školy“ se naše školní družina zapojila do čtenářských 
aktivit, které podporují lásku k  literatuře a  budují mezinárodní 
přátelství. V  průběhu odpočinkových činností jsme si společně 
s  dětmi četli oblíbené knihy na různá témata, zejména příběhy 
o  zvířatech, což děti velmi bavilo. Čtení probíhalo jak v  podání 
dětí, jež předčítaly svým kamarádům, tak i  paní vychovatelek, 
které dětem přinášely zajímavé příběhy a podněcovaly tak jejich 
fantazii.

V  rámci zájmové činnosti pak děti tvořily záložky pro děti 
z  partnerské Základní školy Bukovecká Košice. Každá záložka 
nesla osobní vzkaz a  byla vyrobena s  láskou a  kreativitou, což 
posíluje pocit sounáležitosti a spolupráce mezi školami.
Abychom prohloubili naše přátelství, rozhodli jsme se oslovit 
partnerskou školu s  nápadem na vzájemné dopisování mezi 
naší školní družinou a  jejich klubem. Tato aktivita nejenže 
podpoří čtenářské dovednosti, ale také otevře dveře k  novým 
přátelstvím, která budou trvat i nadále.

Ludmila Šromotová

SBÍRKA
Městský útulek v  Opavě postihla v  září letošního roku 
katastrofální povodeň. Naši „parlameňťáci“ 1. stupně přišli 
s návrhem uspořádat sbírku krmiva a věcí potřebných pro obnovu 
zatopeného útulku v  Opavě. Pro opuštěné pejsky a  kočičky 
donesli nejrůznější granule, kapsičky, paštiky, pamlsky, tyčinky, 
oblečky, misky a hračky.
V  půlce října nám bylo umožněno všechny dobroty a  dárky do 
útulku pro psy v Opavě dopravit. Poděkování patří všem žákům 
a  samozřejmě i  jejich rodičům, kteří přispěli do naší sbírky pro 
zatopený útulek a opuštěné psy a kočky v Opavě.

Vlasta Večeřová

NOVÁ AMBULANCE KLINICKÉ 
PSYCHOLOGIE VE VÍTKOVSKÉ 
NEMOCNICI
Nemocnice AGEL 
Nový Jičín s  potěše-
ním oznamuje ote-
vření nové ambulance 
klinické psychologie 
v  prostorách Nemoc-
nice ve Vítkově. Am-
bulance bude k  dis-
pozici pacientům 
každou středu od 8:00 
do 16:00 v  prostorách 
bývalé diabetologické 
ambulance.
Odbornou péči zde po-
skytuje klinická psycholožka Mgr. et Mgr. Tereza Vašutová, DiS., 
která je připravena pomoci všem pacientům, kteří potřebují 
podporu v  oblasti duševního zdraví. Naším cílem je nabídnout 
novou službu, která přispěje k lepší péči o vaše psychické zdraví.
Vzhledem k omezené kapacitě prosíme všechny zájemce, aby si 
schůzku předem domluvili. Pro objednání termínu a  více infor-
mací volejte na telefonní číslo: +420 739 856 539.



DRUHÁ POLOVINA 19. STOLETÍ

Podle usnesení nově ustavené městské rady ze dne 17. března 1849 
zahájil Vítkov společně se sousední Dolní Vsí proces sbližování, 
který posléze vyústil ve spojení. Dělo se tak v  euforií vyvolané 
osvobozením správy města od „zločinné bandy“ z  vítkovského 
zámku.
Blízká poloha města a  Dolní Vsi si z  pohledu zastupitelů v  roce 
1850 říkala o  spojení, ale vše bylo úspěšně dokončeno až o  25 
let později. Konat muselo také c. k. ministerstvo financí ve 
Vídni, a tak vydalo 27. září 1874 souhlasné ustanovení č. 19.422. 7. 
listopadu  1874 vzala slezská zemská vláda předpisem č. 8.199 
sloučení na vědomí.
Z  rozhodnutí občanů a  správy obce se Dolní Ves 1.  ledna  1875 
spojila s  Vítkovem včetně katastrálního území. Původní název 
obce již nebude používán pro nově vzniklé předměstí ani na 
mapách ani v  pozemkových knihách. Území města se zvětšilo 
o 316 hektarů, 28 arů a 70 m2. Za měsíc si budeme tuto událost, 
ke které došlo před 150 lety, připomínat.
Nesrovnatelně větší význam mělo osvobození měst od 
panské vrchnosti, které bylo v  monarchii prosazeno v  roce 
1849. Ústřední myšlenkou tehdejšího zákona o  obcích bylo: 
Základem svobodného státu je svobodná obec. Z  měšťanů 
a  občanů blízkých místních částí se podle zákona vytvoří výbor 
zástupců města. Z  těchto delegátů bude zvolen určitý počet 
zastupitelů a  jejich náhradníků. S  vědomím odpovědnosti byla 
již určeným představitelům města postupně předávána jeho 
správa. Také bylo nezbytné, aby byly položeny základy právní 
a  odborné administrativy, v  jejímž rámci budou podle civilního 
práva projednávány veřejné záležitosti. Na základě říšského 
zákona z 5. března 1862 byly provedeny další změny v obecních 
ustanoveních, které upravovaly vnitřní poměry a určily pravidla 
voleb do městského zastupitelstva. Mezičlánkem státní správy 
mezi vídeňským parlamentem a svobodnou obcí byl zemský sněm. 
Slezský sněm v Opavě vydal zemský zákon 15. listopadu 1863, kde 
na straně 17 bylo uvedeno, že volební právo mají občané platící 
daně, zástupci inteligence (učitelé a kněží) a čestní občané města. 
Volby probíhaly veřejně. V určený čas se sešli „oprávnění voliči“ 
a volili v pořadí podle výše odváděných daní. Kdo platil největší 
daně, volil jako první! Nejprve se volilo šestičlenné zastupitelstvo 
včetně tří náhradníků do obecního výboru (Gemeindeausschuß). 
Noví zastupitelé pak zvolili tříčlennou radu a  starostu města. 
Rozdělili si úkoly: výbor rozhodoval a  kontroloval, rada byla 
správním a výkonným orgánem města. Ve všech záležitostech se 
rozhodovalo podle absolutní většiny v obecním výboru.
Byla dvojí působnost obce: samospráva a přenesená správa.

K působnosti samosprávy patří:
1) Svobodné nakládání s obecním majetkem a možnost zakládat 
obecní spolky s určitým posláním.
2) Starost o bezpečí osob a majetku.
3) Starost o udržování obecních cest, ulic, prostranství a mostů, 
jakož i  spolehlivost a  jednoduchost jízdního řádu a  personální 
zabezpečení těchto služeb.
4) Kontrola a  dohled nad zásobováním obyvatel potravinami, 
obzvlášť provádění dozoru nad dodržováním míry a váhy.
5) Zdravotnictví.

6) Zřízení pracovního a služebního kontrolního úřadu.
7) Zřízení důvěryhodné a svědomité policie.
8) Starost o nemajetné a provozování dobročinného spolku.
9) Zřízení stavebního a hasičského úřadu ke kontrole stavebních 
zásad a udělování stavebních povolení.
10) Starost o  obecní základní a  střední školy, jejich zřizování, 
finanční podporu a rozvoj.
11) Zřízení smírčí komise k  urovnávání sporů mezi stranami 
rozepře. Členové se volí z důvěryhodných mužů.
12) Svobodně rozhodovat o  prodeji movitého a  nemovitého 
majetku.

Význam přenesené působnosti spočíval v  povinnosti města 
uspořádat veřejné záležitosti podle všeobecných pravidel 
a zemských zákonů.
Původně se v  obecních volbách hlasovalo ústně. Tento způsob 
volby ovšem doprovázely nevhodné reakce přítomných. Slezský 
zemský sněm se rozhodl zakročit proti celospolečenskému 
nešvaru a 25. října 1883 odhlasoval změnu v zákoně. Od té doby 
se začalo hlasovat písemně. Zákon se podařilo městskému 
zastupitelstvu přenést do praxe na schůzi 9.  listopadu  1884 
usnesením o příštích obecních volbách.
„Pomocí písemného hlasování chceme pozvednout úroveň 
rozhodování podle požadavků zemských politických institucí!“
Nový způsob se ukázal jako přínosný a  volby do městského 
zastupitelstva se opakovaly každé tři roky. Podle městské 
protokolární knihy z  let 1880 až 1896 se konaly volby 
8. února 1888, 10. dubna 1891, 10. května 1894 atd.

Pavel Kučerka

Zdroj: Ullrich, J. Geschichte der Stadt Wigstadtl. 1933, str: 345-347

 

ODEŠLI Z NAŠICH ŘAD
Jaruška Pavlišová - Její srdce dotlouklo dne 27. října 2024 po 
dlouhé těžké nemoci ve věku nedožitých 79 let.

Alois Kopl - Jeho srdce přestalo nečekaně bít dne 
15. listopadu 2024 ve věku 74 let.

Alena Skýpalová - Její srdce přestalo bít dne 
19. listopadu 2024 ve věku 82 let.

Odcházím za světlem, kdes v  dálce splynu s  ním. Těm, 
které miluji, na cestu posvítím.



TOMÁŠ SUROVKA, NOVÝ ŘEDITEL DOMOVA VÍTKOV

V úvodu mi dovolte osobní otázku – sociální služby byly vaše 
první volba, nebo jste cestu k tomuto, zdráhám se říci, poslání 
hledal?
Sociální služby nebyly mojí první volbou. V  původní profesí 
jsem vyráběl nábytek, tedy moje cesta k  tomuto poslání byla 
postupná. Jako dobrovolník jsem pracoval s  mladými lidmi 
v rámci křesťanské mládeže a dále jsem začal dělat dobrovolníka 
v  sociálních službách v  Armádě spásy. Tyto zkušenosti mě 
přivedly k  rozhodnutí věnovat se sociální práci na plný úvazek. 
Protože mě komunikace mezi lidmi, spolupráce a  budování 
vztahů nesmírně naplňují, dorostl jsem k této profesi přirozeně.

Nakolik považujete vaši práci za vyčerpávající? Co je pro Vás 
zdrojem odpočinku a radosti?
Práce v  sociálních službách je náročná zejména tehdy, když se 
problematické situace, které jsou v  každém povolání neřeší 
adekvátními prostředky a  tzv. „jsou zametány pod koberec“. 
V  těchto situacích ztrácí člověk naději a  energie rychle ubývá. 
Přitom jednou ze zásad sociální práce je neustále se rozvíjet, 
získávat nové dovednosti, poznatky, které mohou vést k řešení 
vzniklých situací. Vyčerpávající je pro mě lhostejnost a nezájem. 
Protikladem toho je nápaditost, tvořivost, pohyb, prostě život. 
Když to nejde napoprvé, tak se to musí zkoušet zas a znova, kapka 
dopadající opakovaně na skálu způsobí, že ta nakonec pukne. 
Tedy radost hledám ve spolupráci, v  propojování dovedností 
různých lidí. Naše společnost se hodně orientuje na chyby, ale 
právě pokud se otočí pohled na přednosti daného člověka a  ty 
se rozvinou, tak každý může přispět k  celku svým přínosem. 
Pokud se ptáte na mimopracovní zdroje, tak je to moje rodina, 
výlety do přírody, procházka se psem, dobrá audiokniha, divadlo 
a inspirativní setkání s přáteli jak v soukromém, nebo profesním 
životě.

Přístup naší společnosti k sociálním službám bývá všelijaký… 
Jaká je Vaše zkušenost?
Společnost je různorodá, dokud sociální služby nepotřebujeme, 
tak nás nezajímají, až když se dostaneme do situace, kterou 
nejsme schopni řešit vlastními silami, obracejí se lidé na město 
a žádají o pomoc. Potom je tady skupina, která si uvědomuje, že 
bez sociální práce se naše společnost neobejde, a  ti už aktivně 
pomáhají nejenom finančně, ale i jako dobrovolníci; jsou zapojeni 
do různých aktivit, které stmelují společnost. Myslím, že veškeré 
aktivity, které přispívají k rozvoji kultury v dané obci, pomáhají 
vytvářet prostor pro komunitní způsob života, do kterého 
neodmyslitelně patří i sociální služby. Ty nemají být za zdí velké 
budovy, ale být přirozenou součástí daného místa. Pokud se nám 
to jako sociálním službám bude dařit, nebude postoj ke službám 

všelijaký. Jsem rád, že v  tom je aktivním hráčem město Vítkov, 
které podporuje proces komunitního plánování, jež propojuje 
právě všechny skupiny.

„Tahle doba není pro staré…“ Platí to?
Nemyslím si, že tato doba není pro staré. Naopak, pokroky 
v  medicíně a  sociální práci umožňují starší generaci žít 
plnohodnotný život. Dilema spočívá v  tom, že na jednu 
stranu máme vymoženosti moderní vědy a  medicíny, ale na 
druhou stranu si ceníme tradičních hodnot, osobních vztahů 
a komunitních vazeb, které poskytují sociální služby a neziskové 
organizace.
Každý člověk ocení společnost a  vzájemnou komunikaci, což je 
u seniorů často omezené jak časovou, tak fyzickou dostupností 
jejich rodinných příslušníků. Proto v našich službách pracujeme 
s metodou bazální stimulace, která umožňuje komunikaci u osob 
s  omezenými schopnostmi za pomocí smyslových podnětů 
a  doteků. To je důležité pro vytvoření pocitu sounáležitosti 
a bezpečí.
Naše služby se také zaměřují na individuální potřeby každého 
člověka, čímž zajišťujeme, že každý dostane péči a  podporu 
na míru. Věříme, že kombinací moderních metod a  tradičních 
hodnot můžeme vytvořit prostředí, které podporuje důstojný 
a kvalitní život pro všechny, bez ohledu na jejich schopnosti nebo 
věk.
Rádi bychom vás pozvali k bližšímu seznámení s našimi službami 
a  možnostmi, jak můžeme společně přispět k  lepšímu životu 
pro všechny členy naší komunity. Přijďte se podívat na naše 
workshopy a semináře, kde si pracovníci zvedají své kompetence. 
Určitě se tak můžete dozvědět více o  našich přístupech 
a metodách a jak je aplikujeme v praxi, ale to je výhled aktivit do 
příštího roku.

Spokojený senior – existuje?
Ano, spokojený senior existuje. Je to často odraz jeho vlastního 
života – toho, jak žil, jaké vztahy vybudoval a jak se připravil na 
stáří. Pokud člověk prožil aktivní plnohodnotný život, je vyšší 
pravděpodobnost, že najde radost a  spokojenost i  ve stáří. 
Důležité je připravovat se na stárnutí už v mládí: vytvářet si širší 
společenské vazby, udržovat přátele, pečovat o zdraví, věnovat 
se pohybu a sportu a nezanedbávat se. Nenechávejme věci „na 
potom“. Mnoho lidí si říká: „Až budu v důchodu, začnu cestovat, 
číst, sportovat…“ Ale právě to „potom“ často přinese zdravotní 
omezení nebo jiné překážky. Spokojení senioři jsou většinou ti, 
kteří žili aktivně po celý život.

Vánoční poselství
V  tomto adventním čase bych chtěl všem seniorům i  jejich 
rodinám popřát klidné a  radostné svátky plné pohody, lásky 
a času stráveného s blízkými. Vánoce jsou příležitostí ohlédnout 
se za uplynulým rokem, vážit si společných okamžiků a  hledat 
radost v malých věcech.
Ať vám nový rok přinese zdraví, spokojenost a mnoho příležitostí 
k  radosti. Připravte se společně na stáří s  úsměvem  – žijme 
aktivně, tvořme pevné vztahy a nezapomínejme si užívat života 
právě teď.

Šťastné a veselé Vánoce!

… pokračování příště
Marie Mikulíková



DOMOV VÍTKOV

TRADICE SVATÉHO MARTINA
Svátek svatého Martina byl a zůstává jedním z nejoblíbenějších 
svátků roku. Velmi rádi jsme si ho právě 11.  listopadu v  našem 
Domově připomenuli. Jak historie píše „děti i  hospodáři čekali 
na první sníh, hospodyně pekly posvícenskou martinskou husu 
a  martinské rohlíky nebo podkovy, zvané martiny též roháče či 
zahýbáky – prostě aby bylo posvícení, jak se patří“. Naši uživatelé 
společně s  aktivizačními pracovnicemi napekly posvícenské 
rohlíčky plněné hruškovými povidly a  ořechy. Všechny tyto 
báječné pochoutky se připravovaly v  dopoledních hodinách, 
abychom si odpoledne už o  této krásné a  zajímavé tradici jen 
povídali a  ochutnávali a  ochutnávali… Jak sama pověst praví, 
Martin byl spravedlivým a  čestným vojákem a  svou víru ctil 
i v armádě. Podle legendy žil ve skromnosti a úctě ke všem lidem. 
Dále se také píše, že právě v  tento den máme udělat nějaký 
dobrý skutek. Tím jsme se v Domově celý den řídili. Byli jsme na 
sebe milí a usměvaví. Další zajímavé historky se točí kolem hus, 
rohlíčků, koláčů, výslužek pro čeledíny a taky svatomartinského 
vína. Povídání a  zpívání se u  nás neslo celé odpoledne. Kromě 
lahodných rohlíčků jsme ochutnali i mladé svatomartinské víno. 
Legenda o  bílém koni, na kterém Martin přijíždí a  veze s  sebou 
první sníh, vznikla docela prozaicky. Lidé si během let jednoduše 

všimli, že vždy kolem svátku svatého Martina první sníh skutečně 
přichází. Propojili tak jeho jméno s bílým koněm, symbolizujícím 
první sněhové vločky. Letos se sníh malinko opozdil. Trošku se bíle 
zaprášilo až druhý den. Ale to nám nic na této krásné atmosféře 
neubralo. Je moc dobře, že se na tyto tradice nezapomíná a stále 
žijí nejen v našich srdcích, ale také obydlích.
 

Ludmila Grossmannová

19.  ŘÍJNA  2024 PROBĚHLO ZAHÁJENÍ LIGY ČTYŘ 
OKRSKŮ
První kolo se konalo v  Jančí, kde nás čekaly dvě disciplíny, 
štafeta požárních dvojic a  požární útok. Letos se nesčítaly 
časy disciplín, jak to bývalo doposud, ale sčítalo se umístění. 
Do konečného vyhodnocení se nakonec počítalo číslo daného 
sečteného umístění. Soutěžilo se ve třech kategoriích - mladší, 
starší žáci a dorost. V rámci Ligy čtyř okrsků se za chladného, ale 
slunečného počasí utkala družstva z  Jančí, Vítkova, Leskovce, 
Kajlovce, Hrabství, Jakubčovic a Budišova.
Naši mladší žáci vybojovali ve štafetách 3. místo a  v  požárním 
útoku 2. místo, celkově se umístili na 2. pozici. Starší žáci ve 
štafetách vyhráli. V  požárním útoku museli v  novém složení 
natrénovat spoj savic a také obsluhovat stroj. I přesto, že se jim 
útok povedl, skončili na 5. místě. Ve výsledném hodnocení tedy 
obsadili bramborovou medaili. Útěchou pro ně a  také pro nás, 

vedoucí, je, že se jim obě dvě disciplíny povedly a sčítáním časů 
by celkově zvítězili.
Družstvo dorostu jsme málem nesestavili, protože někteří 
členové už jako dospělí nastoupili do výjezdové jednotky JSDH 
Vítkov. Tak jsme družstvo doplnili staršími žáky a takto získali 5. 
místo.
2. kolo Ligy čtyř okrsků nás čeká v  únoru ve Vítkově, kdy bude 
SDH Vítkov pořádat uzlové závody.

Martina Krejčí
starostka SDH Vítkov

PODZIM V POŽÁRNÍM SPORTU

POJĎTE S NÁMI KOLEDOVAT
Od 1. do 14. ledna 2025 proběhne 25. ročník Tříkrálové sbírky.

Na začátku nového roku Vás srdečně zveme na tradiční 
koledování ve Vítkově. Připojte se k  největší charitativní 
dobrovolnické akci v  České republice, vydejte se s  námi na 
cestu a popřejte krásný nový rok svému okolí!

Pro bližší informace o  koledování kontaktujte asistentku 
Tříkrálové sbírky pro Vítkov p. Hedviku Satkovou, mobil: 
604 919 521.

Prosíme, dejte nám vědět o  svém zájmu nejlépe do konce 
prosince, abychom mohli vše řádně naplánovat. Děkujeme!
Koledování je vhodné pro všechny věkové kategorie – vítáme 
malé koledníčky, dospělé i  seniory. V  každé skupince musí 
být alespoň jeden člen starší 15 let (s občanským průkazem).
Více informací najdete také na stránkách www.odry.charita.
cz
Těšíme se na Vás!
 

http://www.odry.charita.cz
http://www.odry.charita.cz


STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU VÍTKOV

DRAKIÁDA
V neděli 20. října jsme se s dětmi a  jejich rodinnými příslušníky 
setkali na louce u druhého Paveláku, abychom provětrali draky. 
Počasí nám přálo, foukalo „tak akorát“, bylo slunečno a poměrně 
teplo. Komu přeci jen začalo být zima, mohl si dát teplý čaj nebo 
se rozehřát u vědomostního testíku, který pro účastníky drakiády 
připravily naše instruktorky. Draci se utkali v několika soutěžích 
(nejoriginálnější drak, nejvýše letící drak a  nejdéle letící drak), 
vyhodnocování nebylo jednoduché, protože se všichni soutěží 
zapojili naplno a  kandidátů na výhru ve všech kategoriích bylo 
mnoho, jisté a  potěšující ale je, že se každý drak alespoň chvíli 
ukázal ve své kráse na obloze, žádné dítě neodešlo bez sladké 
odměny a užili jsme si spousty zábavy.

SASRD - NOVÉ PROSTORY
Dne 25.  října byla dokončena a  předána stavba realizovaná 
z  projektu SASRD Tunnel Vítkov  – nové prostory, číslo projektu: 
CZ.06. 05. 01/00/22_049/0003533.

Cíl projektu: Zajištění poskytování sociálních služeb dle zákona 
č. 108/2006 Sb., o sociálních službách, a to v těchto oblastech:
1) zkvalitnit materiálně-technickou základnu pro poskytování 
stávající sociální služby,
2) vytvořit adekvátní zázemí pro poskytování stávající sociální 
služby s přesahem do okolních obcí,
3) posílit komunitně vedený místní rozvoj za účelem zvýšení 
kvality života ve venkovských oblastech a  aktivizovat místní 
potencionál.

Výsledky projektu: Realizací projektu jsme vybudovali 
nové moderní zázemí Sociálně aktivizační služby pro rodiny 
s  dětmi, čímž zajistíme anonymitu klientů sociálních služeb 
a  standardizované zázemí služby. Nově také vzniklo komunitní 
zázemí pro širokou veřejnost, místo pro setkávání seniorů, 
mládeže, zázemí pro konání menších oslav, vzdělávacích akcí. 
Prostor je vybaven připojením na internet, dataprojektorem, 
novou kuchyňskou linkou s  elektrospotřebiči. Rekonstrukcí 
bývalé restaurace byl vybudován bezbariérový vstup do prostor 
kulturního domu ze strany od geoparku a  také výtah, který 
bezbariérově propojil suterén a I. NP.
Na projekt je poskytnuta finanční podpora z EU.
Výše podpory: 5.855.542,38, z  toho 2.483.855,59 činí příspěvek 
města.



Středa 4. 12. v 16:00 a 17:00 hodin
SETKÁNÍ S MIKULÁŠEM
Účast nutno potvrdit v knihovně. Vstupné: 20 Kč/dítě
Městská knihovna Vítkov

Čtvrtek 5. 12. v 18:00 hodin
RADOST NA DOSAH
Komedie, romantický. Země původu: Česko
👨 12+ ⏰ 93 min. Vstupné: 150 Kč
Kino Panorama Vítkov

Čtvrtek 5. 12. ve 20:00 hodin
PREZIDENTKA
Dokument. Země původu: Slovensko, Česko
👨 12+ ⏰ 108 min. Slovenské znění. Vstupné: 120 Kč
Kino Panorama Vítkov

Čtvrtek 5. a pátek 6. 12.
MIKULÁŠ
Ve čtvrtek 5.  prosince navštíví Mikulášové, čerti a  andělé 
vítkovské rodiny a v pátek 6. prosince navštíví děti ve školkách 
a  donese jim mikulášské balíčky. Podrobnější info na FB SVC 
Vítkov. Pořádá: Středisko volného času Vítkov

Pátek 6. 12. v 16:30 hodin
ČARODĚJKA
Rodinný, fantasy. Země původu: USA
👨 Přístupný ⏰160 min. Český dabing . Vstupné: 150 Kč
Kdo přijde v kostýmu čarodějky, dostane odměnu.
Kino Panorama Vítkov

Neděle 8. 12 v 17:00 hodin
ADVENTNÍ KONCERT - CIMBÁLOVÁ MUZIKA VEDROVCI
Modlitebna Českobratrské církve evangelické

KALENDÁŘ AKCÍ

KINOTIPY NA PROSINEC

PREZIDENTKA
Pět let byla prezidentkou krizemi zmítaného Slovenska. 
Pět let ji zblízka sledoval filmový štáb, a to i v situacích, 
kam jiné kamery nemohly. Politická i  osobní dramata, 
setkání se světovými vůdci nad globálními dilematy, 
ale i  s  běžnými občany nad problémy všedního dne. 
Mimořádně intimní portrét ženy, která se pokouší 
vnést lidsky otevřený přístup do tradičně mužského 
soutěživého světa vrcholné politiky a  přitom hlavně 
zůstat dobrou matkou svých dcer. Milovaná i nenáviděná 
Zuzana Čaputová v  časoměrném dokumentu Marka 
Šulíka.

NÁDHERA ŽIVOTA
Romantizující portrét slavného českého spisovatele 
Franze Kafky, jednoho z  neoceňovanějších autorů 20. 
století, a jeho poslední lásky Dory Diamantové.
Právě díky síle lásky se stává poslední rok života Franze 
Kafky jeho nejšťastnějším. Nikdy předtím si nedovolil 
prožívat intimitu tak silně jako teď, zatímco trpí 
tuberkulózou a je závislý na své přehnaně pozorné rodině. 
Ale světaznalá Dora ho přijímá takového, jaký je. A  on 
přijímá ji. Setkávají se v  roce 1923 na pobřeží Baltského 
moře, kde se on zotavuje a  ona pracuje v  židovském 
Volksheimu. Společně odjedou do Berlína, a  když se 
Franzův zdravotní stav prudce zhorší, tak do sanatoria 
v  Rakousku. Necelý rok po jejich setkání Kafka umírá. 
Vzpomínky na jejich společně prožitý čas však budou Doru 
formovat po zbytek jejího života. Film vznikl na základě 
stejnojmenné knihy Michaela Kumpfmullera v roce stého 
výročí úmrtí Franze Kafky.

V DOBRÉM I ZLÉM
Úspěšná režisérka Marta Ferencová, známá díky hitům 
jako Všechno nebo nic, Přání Ježíškovi či Příliš osobní 
známost, dotočila svůj nejnovější snímek V dobrém i zlém. 
V komedii o dvou manželských párech, které se odváží na 
první sousedskou návštěvu a následně prožijí neobvyklý 
večer plný nečekaných chvil a  zvratů, se představí Jiří 
Langmajer, Petra Hřebíčková, Martin Hofmann a  Táňa 

Pauhofová. Film přichází do českých a slovenských kin právě na Vánoce.
Jak dobře známe své sousedy? A  jak sami sebe? Co se stane, když se 
střetne manželský pár v krizi s vášnivými sousedy? Přesně tuto situaci 
rozehrává nová komedie V  dobrém i  zlém. Soužití manželů Evžena 
a Anny v podání Jiřího Langmajera a Petry Hřebíčkové vytrhne z letargie 
a všednodennosti návštěva jejich sousedů Tomáše a Laury, které hrají 
Martin Hofmann a  Táňa Pauhofová. Ti se ujali rolí velice náruživého 
páru, který o sexu ví všechno a nebojí se přitom být slyšet!

http://www.matesino.cz
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KALENDÁŘ AKCÍ
Čtvrtek 12. 12. v 18:00 hodin
LÉTO S EVŽENEM
Komedie. Země původu: Česko
👨 Přístupný ⏰ 100 min. Vstupné: 150 Kč
Kino Panorama Vítkov

Pátek 13. 12. v 16:30 hodin
NÁDHERA ŽIVOTA
Drama, romantický.
Země původu: Německo, Rakousko
👨 Přístupný ⏰ 98 min České titulky Vstupné: 140 Kč
Kino Panorama Vítkov

Pátek 13. 12. v 19:00 hodin
KLAUNOVY VÁNOCE
Horor. Země původu: USA
👨 18+ ⏰ 125 min České titulky Vstupné: 120 Kč
Kino Panorama Vítkov

Sobota 14. 12. v 17:00 hodin
VÁNOČNÍ KONCERT V KLOKOČOVĚ
Sylva Pekařová a Lucie Deutsch v doprovodu romantického 
klavíru Veroniky Frélichové.
Zazní známé světové i  české písně - Zuzana Navarová, 
Sting, Louis Armstrong, Hradišťan, Elvis Presley, Adele, John 
Lennon, Aneta Langerová, Frank Sinatra a další.
Vstupné: dobrovolné
Kostel sv. Ondřeje v Klokočově

Neděle 15. 12. v 10:00 hodin
BOB A BOBEK VE FILMU: NA STOPĚ MRKVOJEDA
Animovaný, rodinný. Země původu: Česko
👨 Přístupný ⏰ 80 min Vstupné: 100 Kč
Losování z  klobouku - vylosuješ si úkol a  za jeho splnění 
dostaneš dárek.
Kino Panorama Vítkov

Pondělí 16. 12. v 18:00 hodin
ADVENT JAKO CESTA K VNITŘNÍMU KLIDU
Advent jako období sebereflexe a přípravy. Výzvy moderního 
světa a  jejich dopad na emocionální zdraví. Nástroje 
emocionální inteligence pro adventní dobu
PŘEDNÁŠÍ: ThDr. Jan Majer. Součástí přednášky bude zdravá 
ochutnávka. Vstupné: dobrovolné
Pořádá: Kluby zdraví z. s., www.klubyzdravi.cz
Kulturní dům Vítkov

Úterý 17. 12. v 17:00 hodin
ADVENTNÍ KONCERT ZUŠ VÍTKOV
Vstupné: doborovolné
Koncertní sál Základní umělecké školy Vítkov

Čtvrtek 19. 12. v 18:00 hodin
LOVEC KRAVEN
Akční, dobrodružný. Země původu: USA
👨 12+ ⏰ 120 min Český dabing Vstupné: 150 Kč
Kino Panorama Vítkov

Čtvrtek 19. 12. v 18:00 hodin
SVÁTEČNÍ KONCERT SPS KOMENSKÝ
Vyprodáno!
Kostel Nanebevzetí Panny Marie

Pátek 20. 12. v 16:30 hodin
MUFASA: LVÍ KRÁL
Animovaný, rodinný. Země původu: USA
👨 Přístupný ⏰ 120 min. 3D, český dabing
Vstupné: dospělí 150 Kč, děti 130 Kč
Kino Panorama Vítkov

Pátek 20. 12. v 17:00 hodin
SVÁTEČNÍ KONCERT SPS KOMENSKÝ
Smíšený pěvecký sbor Komenský z Vítkova vás všechny zve 
na přidávaný koncert. Vstupenky budou k dispozici na místě. 
Přijďte se s námi v předvánoční době svátečně naladit.
Vstupné: 200 Kč
Farní kostel Nanebevzetí Panny Marie

Sobota 21. 12.
ADVENT V KALETÁCH
Adventní výlet do partnerského města Kalety a Tarnowskich 
Gór.
Více informací a přihlášky v informačním centru.

Pátek 27. 12. v 19:00 hodin
V DOBRÉM I ZLÉM
Komedie. Země původu: Česko
👨15+ ⏰ 101 min. Vstupné: 150 Kč
Kino Panorama Vítkov

Pondělí 30. 12. v 18:00 hodin
RELAXAČNÍ PODVEČER
Vstupné: 50 Kč
Městská knihovna Vítkov

9. 1. , 23. 1. , 6. 2. , 20. 2. , 6. 3. , 20. 3.
KURZ KERAMIKY A MODELOVÁNÍ PRO DOSPĚLÉ
Od 9.  1.  2025 proběhne kurz keramiky a  modelování pro 
dospělé. Kurz proběhne v  6 lekcích, ve kterých se budeme 
věnovat modelování a glazování. Cena kurzu je 1200 Kč.
Středisko volného času Vítkov
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